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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2018-06-12

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 163

Information - Utvärdering av reningsanläggning för 
läkemedelsrester samt information om vattenläget i 
kommunen, KS 2016/457
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Information om eventuell förstudie för reningsanläggning för 
läkemedelsrester i Falkenbergs kommun, samt rapport om 
grundvattennivåerna i Falkenbergs och Varbergs kommuner under 
sommaren 2018.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2018-06-12

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 164

Information - Presentation av dataskyddsombud , KS 
2018/231
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Presentation av Jessica Karlsson som sedan 2018-05-24 är 
dataskyddsombud i Falkenbergs, Hylte och Laholms kommuner.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2018-06-12

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 165

Överskridande av projektbudget - Basutställning 
Stadens nycklar, KS 2018/293
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna färdigställande av investeringsprojektet basutställning 
Stadens nycklar på Falkenbergs muséum, med ett överskridande av 
projektbudget med ca 1,9 mkr.

2. Beakta beslutet i samband med hantering av över- och underskott mellan 
2018 och 2019.

3. Uppdra åt kommunchefen att intill beredningen av kommunens bokslut 
utreda varför överskridandet av budget inte upptäckts tidigare samt hur 
förvaltningens löpande uppföljning sett ut.

Beskrivning av ärendet
Investeringsprojektet Basutställning Stadens nycklar på Falkenbergs 
muséum pågår och prognostiserar ett underskott med ca 1,9 mkr. Kultur- 
och fritidsnämnden har beslutat att informera kommunstyrelsen om 
investeringsprojektets ekonomi, samt att yrka på att underskottet ej ska 
överföras till 2019.

Motivering av beslut
Enligt investeringsprinciperna gäller att om investeringsutgiften befaras bli 
högre än budgeterat skall ansvarig nämnd vidta åtgärder beträffande projektets 
utformning så att överskridande inte uppstår. I det fall detta ej är möjligt ska det 
anmälas till kommunstyrelsen som tar ställning till om och hur detta ska täckas, 
samt om frågan ska underställas kommunfullmäktige. Kultur- och 
fritidsnämnden har beslutat att informera kommunstyrelsen och yrkar samtidigt 
att underskottet ej ska överföras till 2019.

Att avbryta projektet skulle innebära att muséet står utan basutställning, samt 
att delar av hittills nedlagda kostnader ej kommer kommunen till nytta. Då flera 
avtal redan tecknats med leverantörer tillkommer även ytterligare kostnader, 
även om projektet avbryts. 

Ekonomi
Investeringsprojektets projektbudget löper över flera år och uppgår till totalt 
2,4 mkr inklusive bidrag från Framtidsbanken på 0,5 mkr. Utfallet till och 
med 2017 uppgår till ca 1,4 mkr. Total prognos för projektet är 4,3 mkr 
vilket innebär ett överskridande av projektbudget med ca 1,9 mkr. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-30
Kultur och fritidsnämnden, 2018-05-22 § 38
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2018-06-12

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Yrkande
Claës-L Ljung (M) yrkar att kommunchefen ska uppdras att intill 
beredningen av kommunens bokslut utreda varför överskridandet av budget 
inte upptäckts tidigare samt hur förvaltningens löpande uppföljning sett ut.

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på Claës-L Ljungs (M) tilläggsyrkande mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Claës-L 
Ljungs (M) yrkande.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2018-06-12

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 166

Antikorruptionspolicy, KS 2018/256
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Remittera föreslagen antikorruptionspolicy till samtliga nämnder, 
styrelser och direktion.

Beskrivning av ärendet
Demokrati och rättssäkerhet är grundläggande värden för all offentlig 
verksamhet. Tilltron till demokratiska institutioner bygger på att 
medborgarna uppfattar institutionerna som opartiska och sakliga. 
Korruption och oegentligheter ger inte bara ekonomiska konsekvenser utan 
påverkar legitimiteten för det politiska systemet, synen på politiker och 
tjänstemän och kommunens varumärke.

Kommunfullmäktige fattade 2013-04-23 § 53 beslut om ett antal punkter 
som ska gälla för kommunens verksamheter vad avser mutor och jäv. Dessa 
kan dock upplevas som otydliga och är i behov av uppdatering, både vad 
avser innehåll och utformning. Kommunstyrelseförvaltningen förslår därför 
att man antar ett nytt övergripande styrdokument, en antikorruptionspolicy. 

Syftet med den föreslagna policyn är att minska risken för korruption och 
andra oegentligheter inom Falkenbergs kommun genom att, på ett 
övergripande plan, tydliggöra de såväl legala som etiska krav som ställs på 
förtroendevalda, anställda och uppdragstagare. Policyn syftar även till att 
fungera som vägledning vid misstanke om korruption.

För att konkretisera antikorruptionspolicyn föreslås att riktlinjer tas fram, 
bl.a. vad avser mutor och representation och gåvor.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att föreslagen antikorruptionspolicy 
ska sändas ut på remiss till nedan samtliga nämnder, styrelser och direktion 
för att ge utrymme att lämna synpunkter på förslaget.

Förslagen antikorruptionspolicy kommer även att samverkas med de 
fackliga organisationerna i Central samverkanskommitté (CESAK) samt 
sändas ut på remiss till samtliga fackförbund.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-25
Förslag till antikorruptionspolicy 2018-05-15
Kommunfullmäktige 2013-04-23 § 53
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2018-06-12

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Yrkande
Stig Agnåker (C) yrkar bifall till arbetsgivarutskottets förslag. 
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2018-06-12

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 167

Riktlinje mot mutor, KS 2018/257
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Remittera föreslagen riktlinje mot mutor till samtliga nämnder, styrelser 
och direktion.

Beskrivning av ärendet
Den offentliga förvaltningen arbetar på medborgarnas uppdrag och ska 
iaktta saklighet och opartiskhet i enlighet med de krav som uppställs i 
regeringsformen. Detta innebär att medarbetare, förtroendevalda och 
uppdragstagare ska handla på ett sådant sätt att de inte kan misstänkas för att 
påverkas av ovidkommande hänsyn eller intressen i sitt arbete, t ex genom 
att ta emot icke godtagbara gåvor eller förmåner från företag eller 
privatpersoner som de har att göra med i tjänsten. 

Kommunfullmäktige fattade 2013-04-23 § 53 beslut om ett antal punkter 
som ska gälla för kommunens verksamheter vad avser mutor och jäv. Dessa 
kan dock upplevas som otydliga och är i behov av uppdatering, både vad 
avser innehåll och utformning. För att säkerställa att kommunens 
verksamheter agerar sakligt och opartiskt förslår därför 
kommunstyrelseförvaltningen att man antar ett nytt övergripande 
styrdokument, en antikorruptionspolicy, samt underliggande riktlinjer för att 
konkretisera policyn. 

Den föreslagna riktlinjen mot mutor syftar till att minska risken för 
korruption inom Falkenbergs kommun genom att tydliggöra hur 
medarbetare, förtroendevalda och uppdragstagare ska agera vad avser 
förmåner. Den syftar även till att tydliggöra gränsdragningen mellan 
godtagbara och icke godtagbara förmåner.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att föreslagen riktlinje mot mutor ska 
sändas ut på remiss till samtliga nämnder, styrelser och direktion för att ge 
utrymme att lämna synpunkter på förslaget.

Förslagen riktlinje kommer även att samverkas med de fackliga 
organisationerna i Central samverkanskommitté (CESAK) samt sändas ut på 
remiss till samtliga fackförbund.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-25
Förslag till riktlinje mot mutor 2018-05-15
Kommunfullmäktige 2013-04-23 § 53
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2018-06-12

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Yrkande
Stig Agnåker (C) yrkar bifall till arbetsgivarutskottets förslag. 
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2018-06-12

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 168

Riktlinje representation och gåvor, KS 2018/255
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Remittera föreslagen riktlinje för representation och gåvor till samtliga 
nämnder, styrelser och direktion. 

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun är en organisation med verksamheter som 
kontinuerligt kommer i kontakt med både interna och externa parter. I dessa 
kontakter utgör representation ett viktigt och naturligt inslag för att utveckla 
och bedriva en god verksamhet samt för att nå uppsatta mål. 

Falkenbergs kommun hanterar skattefinansierade medel vilket ställer höga 
krav på ansvar och måttfullhet, bland annat vad gäller representation och 
gåvor. Syftet med denna riktlinje är därför att ange den norm som ska gälla 
vid kommunalt bekostad representation, uppvaktningar och givande av 
gåvor inom kommunens samtliga nämnder, bolag och kommunalförbund. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att föreslagen riktlinje för 
representation och gåvor ska sändas ut på remiss till nedan samtliga 
nämnder, styrelser och direktion för att ge utrymme att lämna synpunkter på 
förslaget. 

Förslagen riktlinje för representation och gåvor kommer även att samverkas 
med de fackliga organisationerna i Central samverkanskommitté (CESAK) 
samt sändas ut på remiss till samtliga fackförbund.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-25
Förslag till riktlinje för representation och gåvor 2018-05-24

Yrkande
Stig Agnåker (C) yrkar bifall till arbetsgivarutskottets förslag. 
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2018-06-12

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 169

Befolkningsprognos 2018-2032, KS 2016/172
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna till protokollet att upprättandet av befolkningsprognos 
2018-2032 samt delområdesprognos 2018-2022 är genomfört och har 
redovisats.

Beskrivning av ärendet
Redovisning av Falkenbergs kommuns befolkningsprognos. Dels 
totalprognosen som sträcker sig från 2018-2032 och dels 
delområdesprognos som sträcker sig från 2018-2022. I bilagd 
tjänsteskrivelse redovisas prognoser inklusive bakomliggande resonemang.

Motivering av beslut
Utvecklingsavdelningen förslår att kommunstyrelsen antecknar 
informationen till protokollet.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-08
Utvecklingsavdelningen, tjänsteskrivelse 2018-06-07
Total- och delområdesprognos 2018-2032
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2018-06-12

Utdragsbestyrkande
1 (3)

§ 170

Uppdrag - Inrätta en fritidsbank i Falkenbergs 
kommun, KS 2018/185
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1 Återremittera ärendet för att utreda hur ekonomin i projektet kan 
förbättras genom användning av andra typer av lönestöd, samt genom 
avsevärt minskade lokalytor.

2 Ärendet överlämnas därefter för fortsatt hantering av budgetberedningen.

Beskrivning av ärendet
2017-06-27 fick arbetsmarknadsavdelningen i uppdrag av 
kommunfullmäktige att inrätta en fritidsbank i Falkenbergs kommun genom 
sociala företag eller dylikt. 

Arbetsmarknadsavdelningen har gjort en utredning som innehåller en 
modell om hur fritidsbanken kan implementeras, inrättas och drivas i 
Falkenbergs kommun. Modellen grundar sig i att Falkenbergs kommun ska 
finansiera verksamheten genom ett kommunalt bidrag till Falkenbergs 
Föreningsråd, som sedan självständigt driver Fritidsbanken enligt 
självkostnadsprincipen. Falkenbergs Föreningsråd är villiga att driva 
Fritidsbanken enligt ovanstående modell.

Utredningen visar att Fritidsbankens lokal bör vara centralt placerad så att 
alla har möjlighet till besök. Det ska finnas en platsansvarig som driver och 
utvecklar verksamheten. Det är önskvärt att den platsansvarige skall ha en 
god förankring i idrottssammanhang och i övriga föreningslivet. Gällande 
öppettider är det viktigt att fritidsbanken är öppen under vissa kvällar och 
helger men allra viktigast under lovdagar. En verkstad kommer att placeras i 
fritidsbankens lokaler. I verkstaden kommer det att ske enklare reparationer 
samt underhåll av sport- och fritidsartiklar, rengöring och märkning av 
artiklar. Verkstaden ska drivas av personer som arbetstränar eller dylikt. 

Fritidsbanken är ett skyddat varumärke som ägs av Värmland ideell 
förening och är ett franchisekoncept. Verksamheten kan liknas vid ett 
bibliotek för sport- och fritidsartiklar som samlas in från företag, föreningar 
och privatpersoner, för att sedermera lånas ut till personer som inte har 
tillgång till sådan utrustning. Fritidsbanken drivs i ideellt syfte och är 
därmed ej vinstdrivande. Inga pengar får hanteras inom verksamheten. 

Lämplig och tillgänglig lokal som uppfyller ovanstående kriterier är 
fastigheten Spettet, Klockaregatan 27. FABO är hyresvärd och 
subventionerar hyran.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2018-06-12

Utdragsbestyrkande
2 (3)

Motivering av beslut
Falkenbergs kommun vill verka för en hållbar tillväxt genom att skapa goda 
förutsättningar för utveckling socialt, ekologiskt och ekonomiskt. 
Fritidsbanken främjar ett hållbart samhälle med fokus på att skapa 
möjligheter för att alla människor ska kunna prova på idrotts- och 
fritidsaktiviteter, med fokus på återanvändning.

Erfarenheter av fritidsbanker i andra kommuner har visat positiva effekter 
för kommunens invånare avseende hälsa och miljö i form av återbruk. 
Erfarenheter visar att det är viktigt att kommunen finns med som långsiktig 
finansiär och aktiv part, även när det är en ideell förening som är huvudman. 
En Fritidsbank gynnar även idrottsföreningar, näringsliv, offentlig sektor 
och andra ideella föreningar och bidrar därför till ett dynamiskt och mer 
attraktivt Falkenberg.

Ekonomi
Inrättandet av en Fritidsbank i Föreningsrådet regi innebär följande 
kostnader för kommunen:

Total kostnad 2018 då verksamhet bedrivs september-december:
- Uppstartskostnader (engångskostnad): 105 000 kr
- En tredjedel av årskostnaden: 245 000 kr

Total årlig kostnad från 2019 och framåt: 730 000 kr

Specificerad kostnad:
- Kostnad för franchise på 5000kr, engångssumma. 
- Kostnad för inredning av lokaler och andra uppstartskostnader är 

100 000kr, engångssumma.
- Lönekostnader för en verksamhetsansvarig arbetsledare samt två 

personer med lönestöd från Arbetsförmedlingen är ca 500 000kr/år. 
- Kostnad för lokalhyra är 600kr/kvadratmeter x 243 kvadratmeter, 

vilket ger en total årshyra på 145 800 kr. 
- Kostnad för el och uppvärmning tillkommer och är ca 35000 kr/år.  
- Kostnader för årlig försäkring samt för reparationer av inlämnade 

artiklar 50 000 kr/år.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-29
Kommunfullmäktige 2017-06-27 §120
Arbetsmarknadsavdelningen 2018-05-29 Utredning inrättande av 
Fritidsbank
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2018-06-12

Utdragsbestyrkande
3 (3)

Yrkande
Filip Bertilsson (M) yrkar, med instämmande av Per Svensson (S), att 
ärendet ska återremitteras att utreda hur ekonomin i projektet kan förbättras 
genom användning av andra typer av lönestöd, samt genom avsevärt 
minskade lokalytor. Vidare yrkar Filip Bertilsson (M) att ärendet ska 
överlämnas till budgetberedningen för fortsatt hantering.

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på Filip Bertilssons (M) återremissyrkande 
mot avslag och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Filip 
Bertilssons (M) yrkande. Därefter ställer ordförande proposition på 
arbetsutskottets förslag mot Filip Bertilssons (M) ändringsyrkande om att 
ärendet ska överlämnas till budgetberedningen för fortsatt hantering och 
finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Filip Bertilssons (M) 
yrkande.
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§ 171

Kommunstyrelsens tertialrapport 1 2018, KS 2018/167
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna kommunstyrelsens tertialrapport 1 2018

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat tertialrapport 1 2018 
Kommunstyrelsen, exklusive affärsverksamhet, redovisar ett överskott för 
perioden om 0,2 mkr. Inklusive affärsverksamheten uppgår överskottet till 
1,1 mkr.

För helåret 2018 prognostiserar kommunstyrelsen ett sammantaget utfall om 
166.7 mkr mot budgeterat 167,3 mkr vilket innebär en positiv avvikelse med 
0,6 mkr. Kommunstyrelseförvaltning och gemensam service prognosticerar 
ett överskott om 0,1 mkr varav 0,6 mkr är hänförligt till ett överskott på 
utvecklingsavdelningen medan IT-enheten under administrativa avdelningen 
prognosticerar ett underskott om 0,5 mkr. Under kommunstyrelsens 
affärsverksamhet prognosticerar elförsörjningen från vindkraft ett överskott 
med 0,5 mkr.

Motivering av beslut
Ekonomiavdelningen har upprättat tertialrapport 1 2018 för 
kommunstyrelsen.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-30
Kommunstyrelsens tertialrapport 1 2018
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§ 172

Kommunens tertialrapport 1 för januari - april 2018, KS 
2018/168
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Godkänna tertialrapport 1 för januari – april 2018

Beskrivning av ärendet
Ekonomiavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen har upprättat 
tertialrapport 1 för januari till och med april 2018.

Motivering av beslut
Enligt fastställda rutiner ska tertialrapport per april upprättas och redovisas.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-29
Tertialrapport 1 januari – april 2018 inklusive bilagor från respektive nämnd
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§ 173

Uppdrag i budget 2018 - Samtliga nämnder ska 
genomföra en genomlysning av sina intäkter., KS 
2018/54
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1 Anteckna att samtliga nämnder har redovisat uppdraget Genomlysning av 
intäkter.

2 Uppmana samtliga nämnder att skapa rutiner för att regelbundet se över 
taxor och avgifter.

3 Uppdra åt samtliga nämnder att anmäla till budgetberedningen ifall 
justeringar av taxor, avgifter och externa hyresavtal leder till varaktigt 
ökade intäkter. 

Beskrivning av ärendet
I budget 2018 specificerades ett uppdrag till samtliga nämnder att göra en 
genomlysning av sina externa intäkter. Uppdragsbeskrivningen bifogas som 
beslutsunderlag. 

Underlagen omfattar:

 Sammanställning över gällande priser, taxor och avgifter (2018).
 Redogörelse för hur ofta priser, taxor och avgifter ändras och vad 

ligger till grund för dessa förändringar.
 Resonemang kring konsekvenser av eventuella höjningar av de 

priser, taxor och avgifter som kommunen själv kan påverka. 
 Redogörelse för hur vi på ett bättre sätt kan använda riktade 

statsbidrag, EU- bidrag och andra stöd för att finansiera 
investeringar och drift. 

 Sammanställning av intäkter, dvs. utfall och budget, under 2014-
2017. Intäkterna ska vara specificerade så att det tydligt framgår vad 
som avses. 

Samtliga nämnder har inkommit med redovisning av uppdraget, vilka 
bifogas som beslutsunderlag. 

Kommunstyrelsen och tekniska nämnden har även beslutat att göra en 
översyn av vissa taxor, avgifter och externa hyresavtal. 

Motivering av beslut
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Det är viktigt att nämnderna har rutiner för att regelbundet se över taxor och 
avgifter, samt övriga källor till intäkter. Om detta leder till varaktigt ökade 
intäkter bör detta förmedlas till budgetberedningen. 

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-30
Uppdragsbeskrivning, tjänsteskrivelse 2017-12-12
Kommunstyrelsen, 2018-05-04 §129
Barn- och utbildningsnämnden, 2018-03-21 §38
Socialnämnden, 2018-04-18 §103
Kultur och fritidsnämnden, 2018-03-20 §25
Tekniska nämnden, 2018-03-21 §17
Miljö och hälsoskyddsnämnden, 2018-3-14 § 17
Servicenämnden, 2018-04-19 § 27
Bygglovsnämnden, 2018-03-22 § 43
Överförmyndarnämnden, 2018-03-19 §60
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§ 174

Förslag till utdelning från Falkenberg Energi AB, KS 
2018/308
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1 Fatta ett rambeslut vilket innebär att FEAB, för räkenskapsåren 2018-
2019-2020-2021 delar ut 20 mkr årligen till FSTAB vilka sedan delar ut 
till Falkenbergs kommun. Utdelningen sker efter bolagsstämman året 
efter räkenskapsåret. Utdelningsbeslutet bör prövas av 
kommunfullmäktige under varje räkenskapsår för att säkerställa 
möjligheten. 

Beskrivning av ärendet
Baserat på boksluten för räkenskapsåren 2015-2017 har Falkenberg Energi 
AB (FEAB) delat ut 31 mkr årligen till Falkenbergs Stadshus AB (FSTAB) 
som sedan vidareutdelat till Falkenbergs kommun. Utdelningen har skett 
efter det att utdelningen fastställts på bolagsstämman året efter 
räkenskapsåret. Utdelningen har inte inneburit att FEAB i perioden behövt 
låna för att finansiera sina planerade investeringar.

På FSTABs styrelsemöte 2018-05-28 redovisades, på uppdrag av FSTABs 
styrelse, ett nytt utdelningsförslag om 20 mkr från FEAB till kommunen. 
Förslaget baseras på budget och prognos för räkenskapsåren 2018-2021. 
Utdelningen utbetalas efter bolagsstämman året efter räkenskapsåret.

Motivering av beslut
Kommunens verksamhet bedrivs i olika former; förvaltning, bolag och 
förbund. Oavsett form har de som syfte att gemensamt leverera välfärd till 
Falkenbergs kommuninvånare. Falkenbergs kommun står inför stora 
investeringar de kommande åren. Genom utdelningen avlastas kommunens 
lånebehov i den investeringsintensiva period som ligger framför oss. FEAB 
är lågt belånat, har en mycket god soliditet och ett starkt kassaflöde vilket 
medger att de bedöms kunna dela ut medel till ägaren, kommunen. Fyra år 
motiverades med överensstämmelse med kommande mandatperiod.

Ekonomi
Utdelningen innebär att kommunen kan minska sin planerade upplåning 
motsvarande mycket och därmed minska räntekostnaderna. Effekten av 
utdelningen skall beaktas när avkastningskravet i ägardirektivet utvärderas. 
Utdelningen skall även beaktas när avkastningskraven i ägardirektiven 
fastställs nästa gång, höst 2018/vår 2019.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-01
Utdelningskalkyl FEAB 2018-05-18, kalkylen visar FEABs likvida flöden 
baserade på budget 2018-2020 justerad enligt prognos i maj 2018.
FSTAB 2018-05-28, §40
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§ 175

Motion - Utarbeta en långsiktig utdelningspolicy för de 
kommunägda bolagen., KS 2016/533
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Avslå motionen eftersom utdelning från aktiebolag är reglerat i gällande 
lag.

Beskrivning av ärendet
Ingmar Stridh (M) har inkommit med en motion om att kommunstyrelsen 
ska uppdras att utarbeta en långsiktig utdelningspolicy för de kommunägda 
bolagen. Motionären menar att det ej finns någon policy som reglerar hur 
och när utdelning ska ske. 

Falkenbergs Stadshus AB har yttrat sig över motionen 2017-02-13. Av 
yttrandet framgår att Falkenbergs Stadshus AB ej ansåg det erforderligt att 
utarbeta en policy enligt motionärens förslag, eftersom utdelning från såväl 
aktiebolag som kommunal förvaltning finns reglerat i aktiebolagslagen och 
kommunallagen.

Kommunfullmäktige återremitterade ärendet till ekonomiavdelningen 
2017-05-30 med motiveringen att ”på ett mer koncentrerat sätt bemöta 
motionens förslag”. Då frågan om utdelning ånyo aktualiserats våren 2018 
har Falkenbergs Stadshus AB beslutat att undersöka möjligheterna för detta. 
På Falkenbergs Stadshus AB:s styrelsemöte 2018-05-28 redogjordes för ett 
utdelningsförslag om 20 mkr årligen från Falkenberg Energi AB till 
Falkenbergs Stadshus AB, vilka sedan delar ut till kommunen. Förslaget 
baseras på budget och prognos för räkenskapsåren 2018-2021. Utdelningen 
utbetalas efter bolagsstämman året efter räkenskapsåret. 

Motivering av beslut
Kommunens verksamhet bedrivs i olika former; förvaltning, bolag och 
förbund. Oavsett form har de som syfte att gemensamt leverera välfärd till 
Falkenbergs kommuninvånare. Genom utdelningen från ett bolag med bra 
förutsättningar avlastas kommunens lånebehov i den investeringsintensiva 
period som ligger framför oss. 

Falkenbergs kommun står inför stora investeringar de kommande åren och 
att Falkenberg Energi AB är lågt belånat, har en mycket god soliditet och ett 
starkt kassaflöde

Vid bedömning om ett bolag kan dela ut medel görs alltid en ingående 
analys av möjligheterna baserat på budget, prognoser, behov och andra 
bedömningar. Att, som motionären föreslår, anta en långsiktig 
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utdelningspolicy anser kommunstyrelseförvaltningen därför inte är 
erforderlig då den inte tillför processen något nytt. Därmed bör motionen 
avslås.

Ekonomi
Beslutet påverkar inte kommunens ekonomi då utdelningar från bolagen 
genomförts tidigare och även kommer att genomföras i framtiden oavsett 
om beslut om policy fattas eller ej.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-01
Falkenbergs Stadshus AB, 2018-05-28, § 40
Motion om långsiktig utdelningspolicy, 2016-12-20
Kommunfullmäktige § 88 2017-05-30
Falkenbergs Stadshus AB, 2017-03-20, § 26
Falkenbergs Stadshus AB, yttrande, 2017-02-13
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§ 176

Hantering av pantbrev mellan Svärdet 8 och 
Kvarnvingen 1., KS 2017/526
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Bevilja Föreningen Folkets Hus Falkenberg u p a, som säkerhet för ett 
lån från Falkenbergs kommun om 3 000 000 kr, byter ut pantbrev i 
fastigheten Svärdet 8 (1 000 000 kr inom 1 064 000 kr, 2 000 000 kr 
inom 3 364 000 kr) mot ett pantbrev i fastigheten Kvarnvingen 1 
(3 000 000 kr inom 17 776 000 kr eller befintligt pantbrev med bättre 
rätt).

2. Föreningen Folkets Hus Falkenberg u p a står för samtliga kostnader i 
samband med transaktionen.

3. Uppdra åt ekonomiavdelningen att se över hur Folkets Hus Falkenberg
 u p a och byggdegårdarna samt andra samlingslokaer bedriver sin 
verksamhet i förhållande till vad skuldebreven med långivaren reglerat.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen beslutade vid sitt sammanträde 2016-08-09 att ge 
kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att gå igenom och hantera avtal 
Falkenbergs kommun har med fyra olika kategorier av aktörer: 

- Bygdegårdar, Folkets Hus, 
-Ideella föreningar vilka äger sin egen mark och sin egen byggnad, 
-Ideella föreningar vilka bedriver verksamhet på kommunens mark i 
kommunens byggnad, -Ideella föreningar vilka bedriver verksamhet på 
kommunens mark i egen byggnad, -byggnad på ofri grund. 

I linje med beslutet har nu ekonomiavdelningen vid 
kommunstyrelseförvaltningen sett över cirka 70 låneavtal med olika 
föreningar och organisationer. Lånen redovisas inte som fordran i 
kommunens balansräkning. Föreningen Folkets Hus i Falkenberg u p a har 
kontaktat ekonomiavdelningen och förmedlar att föreningen vill byta ut 
pantbrev (1 000 000 kr inom 1 064 000 kr och 2 000 000 kr inom 3 364 000 
kr) ställt till Falkenbergs kommun som säkerhet för lån om 3 000 000 kr i 
fastigheten Svärdet 8 (Storan). Som ersättning för säkerheten i Svärdet 8 
(Storan) erbjuder föreningen ett pantbrev i fastigheten Kvarnvingen 1 
(Folkets Hus) (3 000 000 kr inom 17 776 000 kr eller befintligt pantbrev 
med bättre rätt. 

Fastigheten Svärdet 8 (Storan) är i gällande detaljplan reglerad för 
markanvändning för centrumlokaler, samlingslokaler, kultur, museum, 
biograf. Vidare är byggnaden och fastigheten reglerad med omfattande 
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skyddsbestämmelser enligt 3 kap § 12 PBL om särskilt värdefull 
bebyggelse, innebärande att byggnaden inte får rivas, ändring av byggnaden 
inte får förvanska dess karaktär och att särskild hänsyn måste tas vid 
invändig ändring och underhåll av byggnaden. Gårdsmiljön är värdefull och 
befintlig sten anläggning måste bevaras.

Motivering av beslut
Med anleding av förfrågan från Föreningen Folkets Hus i Falkenberg u p a, 
kopplat till kommunstyrelsens beslut (2016-08-09) om hantering av avtal 
aktualiseras frågan om antalet samlingsplatser påverkas i kommunen om 
Föreningen Folkets Hus i Falkenberg u p a säljer Svärdet 8. Kommunen har 
lånat ut pengar i syfte att bibehålla samlingsplatserna och det finns därför 
anledning till att kommunen säkerställer att dessa fastigheter finns kvar som 
samlingsplatser och inte avyttras. Bedömingen är att antalet mötesplatser 
påverkas om Föreningen Folkets Hus i Falkenberg u p a säljer Svärdet 8 
(Storan). 

Så länge fastigheten används som teater eller liknande utgör den en annan 
typ av kommunal samlingsplats som sannolikt blir positiv för Falkenberg 
men fastigheten kan komma att byta ägare längre fram i tiden utan 
kommunens kontroll. Dock begränsar gällande detaljplan byggnadens 
möjlighet till alternativt ändamål. Vidare aktualiseras frågan hur 
kommunens säkerhet påverkas av att pantbrevet flyttas från en fastighet till 
en annan. I kommunstyrelsebeslutet framgår att arbetet bör ske i samråd 
med jurist, de nya avtalen ses över, pantbreven inventeras, säkerheter 
bedömas etcetera. Vilka stöd får kommunen ge till näringsverksamhet – 
önskemål från föreningar om att kommunen skall lämna tillbaka uttagna 
pantbrev utan att skulden regleras bör inte bifallas.

Förslaget är dock efter övervägande att pantbrevet i Svärdet 8 (Storan) 
lämnas tillbaka Föreningen Folkets Hus och ersätts av fullgod säkerhet i 
Kvarnvingen 1 (Folkets Hus). Bedömingen är att säkerheten inte blir mindre 
värd om den byts ut. Föreningen Folkets Hus i Falkenberg har lånat pengar 
av kommunen mot pantbrev vid flera tillfällen. Totalt har kommunen en 
fordran på 14 770 000 kr uppdelat på två lån:  11 770 000 kr mot pantbrev 
10 370 000 kr i Kvarnvingen 1 (Folkets Hus). 3 000 000 kr mot pantbrev 
3 000 000 kr i Svärdet 8 (Storan). 

Föreningen Folkets Hus ombads att svara på följande frågor för att ärendet 
skulle kunna beredas på ett öppet och transparent sätt. Svaren anges i 
stycket nedanför frågorna.

Fråga: Hur har fastigheten Folkets Hus (Kvarnvingen 1) utvecklats sedan 
kommunen lånat ut pengar till föreningen? Ange hur ytförhållandet mellan, 
lokaler som ställs till föreningslivets förfogande och kommersiella lokaler, 
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utvecklats från senaste skuldförbindelse 1996 fram till nu. (Kommersiella 
lokaler definieras som lokaler som hyrs ut till fysiska personer eller 
skattepliktiga verksamheter.)  

Svar: Bedriver i stort sätt samma verksamhet nu som 1996, Fördelningen är 
60% förenings, utbildning, och kulturverksamhet och ca 40% övrig 
verksamhet.

Fråga: Vilka planer finns för Folkets Hus (Kvarnvingen 1) i samband med 
utvecklingen av kvarteret Krispeln.

Svar: I den nya detaljplanen för kv. Krispeln har en byggnadsarea tillfogats 
intill vår fastighet Kvarnvingen 1. Denna area har nu inköpts för att 
möjliggöra en etablering av bl a ytterligare en biograf, samlingslokaler mm 
allt i enlighet med detaljplanens intentioner.

Fråga: Vilka planer finns för Storan (Svärdet 8)?

Svar: Begäran om byte av pantbrev har föranletts av ansökan från vår 
nuvarande arrendator, Teater Storan AB, org nr 559077-0557, Kålle 
Gunnarsson, att få köpa fastigheten Svärdet 8 (Storan). Detta är i nuläget 
inte möjligt då försäljningssumman är långt under skuldförbindelsens krav. 
Bytet av pantbrev, säkerheten, är således nödvändig för att ett köp skall 
kunna verkställas. Därefter kan Teater Storan AB belåna och utveckla den 
nuvarande verksamheten i form av teater, kulturarrangemang, sommarkafé, 
barnverksamhet mm.

Ekonomi
Fastigheten Kvarnvingen 1 är enligt värdering 2017-04-20 värderad till 36 
mkr +/- 3 mkr. Enligt Nordea belånar banken idag kommersiella fastigheter 
till cirka 60 % av marknadsvärdet, vilket skulle innebära att fastigheten kan 
belånas till intervallet 19 800 000 kr – 23 400 000 kr. Pantbrevet (3 000 000 
kr inom 17 800 000 kr) bedöms därför ligga inom belåningsbart intervall.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-11
Kommunstyrelsen 2016-08-09, § 216
Industri- och fastighetsförmedling SFS AB, Marknadsbedömning, 
2017-04-20
Sammanställning över pantbrev i fastigheterna baserat på Metria 
fastighetssök, 2018-02-22

Jäv
Per-Gunnar Andersson (S) anmäler jäv och deltar ej vid behandlingen av 
ärendet.
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§ 177

Kommunal borgen för Falkenberg Energi AB, KS 
2018/322
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Ingå borgen för Falkenberg Energi AB avseende finansiell leasing av 
fordon.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har ett leasingavtal med Nordea avseende fordon. 
Avtalet sträcker sig till 31/12-18, varefter ett nytt avtal kommer att tecknas 
efter upphandling. Befintligt avtal inkluderar Falkenbergs Bostads AB, 
Vatten & miljö i väst AB och Räddningstjänsten Väst. I kommande 
upphandling kommer även Falkenberg energi AB ingå, men är inte 
inkluderad i befintligt avtal.

Falkenberg Energi AB kommer att införskaffa sju fordon (person- och 
transportbilar) och vill leasa dessa då det är mer ekonomiskt fördelaktigt än 
att köpa, då halva momsen är avdragsgill vid leasing. 

Nordea har godkänt att Falkenberg Energi AB ska få samma villkor som i 
avtalet med kommunen om Falkenbergs kommun går i borgen för sitt 
dotterbolag. Dessa villkor är bättre än om bolaget ingått leasingavtal utan 
förhöjd säkerhet till banken. Borgen gäller inte en fast summa utan avser 
kvarvarande leasingskuld vid varje leasingperiod.

I riktlinjerna för kommunens borgensåtaganden anges att kommunen kan ge 
borgen till bolag som kommunen har ägarintresse i (helägda eller delägda). 
Vidare anges att beslut om borgen ska fattas i kommunfullmäktige. 

Motivering av beslut
Falkenberg Energi AB kommer att få lägre kostnader för de bilar, som ska 
införskaffas, om kommunen ingår borgen för Falkenberg Energi AB.

Ekonomi
Inköpspriset per fordon ligger på mellan 270 000 – 340 000 kr. Att ingå ett 
finansiellt leasingavtal jämfört med att köpa fordonen ger en 
momsbesparing på ca 260 000 kr. Om kommunen går i borgen för en 
finansiell leasing kommer Falkenberg Energi AB få i storleksordningen 
halva räntemarginalen gentemot Stibor 90 dagar jämfört med om avtalet 
tecknas utan borgen. Detta ger en besparing på ca 50 000 kr, under 
leasingperioden, med rådande ränteläge.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-29
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§ 178

Exploateringsavtal avseende detaljplan för Ugglarp 3:3 
m.fl., KS 2018/169
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Godkänna förslag till exploateringsavtal nr 224 baserat på 
detaljplaneförslag för Ugglarp 3:3 m.fl.

2. Godkänna förslag till exploateringsavtal nr 225 baserat på 
detaljplaneförslag för Ugglarp 3:3 m.fl.

Beskrivning av ärendet
Då detaljplanen för Ugglarp 3:3 m.fl. är klar för antagande har 
samhällsbyggnadsavdelningen upprättat förslag till exploateringsavtal 
mellan kommunen och de båda exploatörerna. Antagandet av förslag till ny 
detaljplan behandlas parallellt med detta ärende.

Motivering av beslut
Samhällsbyggnadsavdelningen har upprättat förslag till exploateringsavtal 
med ägarna till fastigheterna Ugglarp 1:7 och 3:3 inför antagandet av 
detaljplanen för Ugglarp 3:3 m.fl. Exploateringsavtalen reglerar de 
åtaganden för genomförandet av detaljplanen som åvilar respektive 
exploatör. Exploatörerna ska bland annat bekosta och iordningställa 
anläggningar på allmän plats inom exploateringsområdet (lokalgator och 
naturmark) och därefter kostnadsfritt överlämna anläggningarna till 
områdets framtida huvudman (befintlig vägförening alternativt en nybildad 
samfällighetsförening) som därefter ansvarar för dess drift och underhåll. 
Avtalen följer sedvanliga villkor.

Ekonomi
Eventuellt kan ökade driftkostnader för befintlig vägförening, alternativt 
nybildad samfällighetsförening, drabba kommunen genom ett ökat 
kommunalt bidrag till föreningen. Dessa ökade bidragskostnader bör 
beaktas i budgetarbetet för tekniska nämndens verksamhet

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-16
Förslag till exploateringsavtal nr 224, daterat 2017-12-21
Förslag till exploateringsavtal nr 225, daterat 2017-12-21
Översiktskarta
Plankarta Ugglarp 3:3 m.fl.
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§ 179

Detaljplan för Ugglarp 3:3 m fl - Antagande, KS 
2010/224
Beslut
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anta planförslaget för detaljplan Ugglarp 3:3 m.fl.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen beslutade 2006-09-12 § 209 att lämna planuppdrag för 
ovanstående detaljplan. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2011-04-
05 § 104 att ge beslut om samråd. Kommunstyrelsens arbetsutskott 
beslutade 2016-02-16 § 42 att godkänna samrådsredogörelsen och att ställa 
ut det reviderade planförslaget för granskning. Planförslag upprättat 2011-
10-04 och reviderat 2016-01-15 har varit föremål för granskning från den 22 
februari till den 21 mars 2016.

Ändringar har gjorts av planförslaget efter genomförd granskning som 
inneburit att detaljplanen varit föremål för en ny granskning mellan den 19 
oktober och den 16 november 2016. Under granskningstiden inkomna 
yttranden presenteras i ett utlåtande. Angivet datum är ankomst datum. 
Samlade kommentarer till inkomna yttranden återfinns i slutet av utlåtande.

Motivering av beslut
Samhällsbyggnadsavdelningen föreslår, mot bakgrund av inkomna 
synpunkter att planförslaget revideras i enlighet med utlåtandet och att 
planförslaget därefter överlämnas till kommunfullmäktige för antagande. 

Inför antagande görs följande redaktionella ändringar:

- Tydligare beskrivning av anledning till mark som ej bedömts lämplig 
inom fastighet Ugglarp 1:26 i planbeskrivning. 

- Justering av bestämmelser för transformatorstation på plankartan. 

- Förtydligande angående vägar och anslutande vägar i 
planbeskrivningen.

- Planbestämmelse för a1 får ett förtydligande till ”Bygglov krävs för 
omfärgning av fasader, samt för byte av fasadbeklädnad och 
takmaterial”. 

- Administrativ bestämmelse tillförs plankartan om att ny utfart från 
Byvägen ska vara genomförd innan utbyggnad av Ugglarp 1:7 och 
Ugglarp 3:3 påbörjas. 

Utöver ovan nämnda revideringar föreslås smärre redaktionella ändringar 
avseende planhandlingar. Efter genomförda revideringar föreslås 
planförslaget överlämnas till kommunfullmäktige för antagande.
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Ekonomi
Planarbetet bekostas av exploatören enligt planavtal.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-07
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-06-05 § 178
Översiktskarta
Samrådsredogörelse 2015-05-28
Utlåtande 2016-10-04
Utlåtande för detaljplan för Ugglarp 3:3 m fl. upprättat 2018-06-05
Plankarta, illustrationskarta, upprättat 2011-10-04, reviderat 2017-02-21, 
2018-06-05 
Planbeskrivning, upprättat 2011-10-04, reviderat 2017-02-21, 2018-06-05 
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§ 180

Slutrapport Falkenbergsmodellen för integration, KS 
2017/420
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna slutrapport Falkenbergsmodellen.

2. Uppdra åt kommunstyrelseförvaltningen att återkomma med en 
beskrivning av hur arbetet med integration och inkludering kommer att 
fortskrida ur ett kommungemensamt perspektiv genom samordning av 
kommunstyrelsen. 

Beskrivning av ärendet
Projekt Falkenbergsmodellen för förbättrad integration och inkludering av 
nyanlända flyktingar har genomförts på uppdrag av socialnämnden och 
integrationsberedningen under tiden 2016-06-13 till och med 2017-12-31. 
Projektets syfte var att leda fram till en Falkenbergsmodell för integration 
med en inkluderingsprocess som motverkar utanförskap och verkar ur ett 
heterogent perspektiv. Inom projektet har insatser initierats, samordnats och 
utvecklats för att tillgodoser målgruppens behov inom boende, 
arbete/utbildning, skola och fritid. 
Under projekttidens gång utvecklade styrgruppen ett arbetssätt som innebar 
en genomgripande samverkan mellan kommunens förvaltningar och bolag 
kring insatser till nyanlända flyktingar. Det ses som en styrka i projektet att 
insatser i möjligaste mån har kopplats till ordinarie verksamhet och att det 
operativa ansvaret för insatserna lagt på respektive förvaltning.

Slutrapporten lämnar ett antal rekommendationer för det fortsatta arbetet 
med integration och inkludering. 

Motivering av beslut
En av rekommendationerna som lämnas i slutrapporten är att det behövs en 
tjänsteperson på central nivå för att samordna kommunens aktiviteter och 
för att vara sammankallande och föredragande av integrationsärenden i 
förvaltningschefsgruppen. 

Denna tjänst är redan tillsatt på kommunstyrelseförvaltningen sedan april 
2018 genom en överflytt av integrationssamordnare från 
socialförvaltningen. Ett första uppdrag för denna tjänst är att tillsammans 
med förvaltningschefsgruppen tydliggöra hur arbetet med integration och 
inkludering ska fortskrida. Diskussioner förs också kring ett förslag att även 
samla finansieringsfrågorna under kommunstyrelsens ansvar, det vill säga 
hantering och fördelning av statligt stöd för integration, 
schablonersättningar m.m. 
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Kommunstyrelsen bör ge förvaltningen i uppdrag att återkomma med en 
redovisning av hur arbetet med integration och inkludering kommer att 
fortskrida genom samordning av kommunstyrelsen. 

Ekonomi
Tjänsten på kommunstyrelseförvaltningen är finansierad genom 
schablonersättning. Kommunstyrelseförvaltningen bör, inom det föreslagna 
uppdraget att redovisa plan för det fortsatta arbetet med integration och 
inkludering, även ta med en plan för finansieringen av integration. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-07
Integrationsberedningen 2018-06-04 § 18
Socialförvaltningen, Slutrapport Falkenbergsmodellen
Socialförvaltningen, Projektdirektiv Falkenbergsmodellen
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§ 181

Del av Olofsbo 2:27 - Ansökan om planläggning, KS 
2017/484
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Avslå ansökan om planläggning.

Beskrivning av ärendet
En begäran om planläggning för bostadstomter inom tidigare planlagd 
allmän plats har inkommit från fastighetsägarna.

Motivering av beslut
Fastigheten ligger i centrala delen av Olofsbo samhälle och är planlagd 
sedan 1999-07-13. Den aktuella fastigheten, som utgörs av rest från tidigare 
planläggning för bostadsfastigheter, är i sin helhet planlagd som allmän 
plats. Planläggningen 1999 syftade till att göra en hel översyn på hela 
samhället, klarlägga bostadsmark i förhållande till allmän platsmark samt  
ge fastigheterna aktualiserade byggrätter.

Delar av fastigheten regleras för park- eller naturmark medan andra delar 
regleras som lokalväg. Hela fastigheten, liksom all övrig planlagd allmän 
platsmark inom Olofsbo-området, ingår i gemensamhetsanläggning och 
marken förvaltas av en samfällighetsförening (vägföreningen). Enligt 
vägföreningens ordförande ser de inget hinder att ett antal tomter kan 
tillkomma, med det förbehåll att det skall finnas grönytor genom hela 
området, så att det går att passera på alla sätt.

Avvägningen mellan kvartersmark (bostadstomter) och allmän platsmark 
(erforderliga ytor för vägar och grönytor) gjordes i samband med 
planläggning av Olofsbo. I samband med översynen av samtliga planer i 
slutet av 1990-talet gjordes en förnyad prövning av denna fördelning. Då 
flertalet fastigheter i samband med det fick utökad byggrätt, i syfte att 
uppmuntra permanentboende, bedömdes det finnas behov av grönytor för 
rekreation, lek m.m. Under stor del av året är strandområdet svårtillgängligt 
p.g.a. av klimatet och öster om samhället begränsar industri-, campingytor 
och jordbruksmark tillgängligheten.

Olofsbo ingår i kommunens verksamhetsområde för VA, men inte vad 
gäller dagvatten. Fria ytor kan komma att bli värdefulla för att lösa 
dagvattensituationen (dammar, infiltration m.m.).

Ekonomi
Inga kostnader bedöms tillfalla kommunen. Området ingår i vägföreningens 
ansvarsområde och kostnader för skötsel av detta åvilar denna. Kostnader 
eller förutsättningar för att lösa dagvattensituationen i Olofsbo har inte 
bedömts.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-02
Orienteringskarta
Ansökan om planläggning från fastighetsägaren
Gällande detaljplan för området

37



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2018-06-12

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 182

Godkännande av bolagsetablering för ägande och 
förvaltande av parkering tillhörande Falkenbergs 
Bostads AB, KS 2018/277
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Uppdra åt Falkenbergs Bostads AB att bilda ett bolag för ägande och 
förvaltande av parkeringshus och parkeringsplatser tillhörande 
Falkenbergs Bostads AB.

2. Uppdraget gäller under förutsättning att Falkenbergs Stadshus AB 
godkänner bildandet av bolaget.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs Bostads AB (Fabo) har via sitt moderbolag Falkenbergs 
Stadshus AB (FSTAB) beslutat att föreslå kommunfullmäktige att uppdra åt 
Fabo att bilda ett bolag med syfte att äga och förvalta parkeringshus och 
parkeringsplatser tillhörande Fabo. Förslaget kommer med anledning av en 
parkeringsutredning som bostadsbolaget låtit genomföra, vilken bland annat 
påvisar möjligheterna att utveckla parkeringsytorna genom att skapa ett 
bolag för parkering.

Motivering av beslut
Fabo anser att det föreligger behov av etablering av ett bolag för ägande och 
förvaltande av parkering tillhörande bostadsbolaget, bland annat mot 
bakgrund av ekonomiska fördelar som möjlighet till momsavdrag för drift 
och skötsel samt produktionskostnad vid nyproduktion av parkeringsplatser. 
Därmed föreslår kommunstyrelseförvaltningen att kommunfullmäktige 
uppdrar åt Fabo att bilda ett bolag för ägande och förvaltande av parkering 
tillhörande Fabo, under förutsättning att FSTAB godkänner bolagsbildandet.

Ekonomi
Att bilda ett dotterbolag under Fabo för ägande och förvaltande av Fabos 
parkeringshus och parkeringsplatser bedöms vara ekonomiskt fördelaktigt 
för bolaget. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-31
Kommunstyrelseförvaltningen/Falkenbergs Bostads AB, tjänsteskrivelse, 
2018-05-31
Falkenbergs Stadshus AB 2018-03-12, § 8
Falkenbergs Bostads AB 2017-12-18, § 155
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§ 183

Falkenbergs Bostads AB:s begäran om ny inriktning 
inom ramen för bostadsutveckling på landsbygden, KS 
2018/303
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Godkänna att Falkenbergs Bostads AB, inom ramen för sin 
landsbygdsstrategi, vid byggnation får erbjuda andra boende- och 
upplåtelseformer som komplement till hyresrätter. Detta omfattar såväl 
bostadsrätter som äganderätter.

2. Falkenbergs Bostads AB:s ägardirektiv ska revideras i enlighet med 
ovanstående skrivning.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs Bostads AB (Fabo) har konstaterat att det finns behov av en ny 
inriktning vad avser boende- och upplåtelseformer. Den nya inriktningen, 
vilken framgår av Fabo:s PM Landsbygd (s. 6, st. 3 och 4), är att bolaget 
som komplement till hyresrätter även bör kunna bygga och erbjuda 
bostadsrätter och äganderätter.

Falkenbergs Stadshus AB (FSTAB) har gjort bedömningen att den aktuella 
frågan om ändrad inriktning för boende- och upplåtelseformer för Fabo:s 
framtida byggnationer på landsbygden är av sådan principiell beskaffenhet 
att den bör underställas kommunfullmäktige. 

Eftersom FSTAB:s protokoll från sammanträdet 2018-03-12 inte på ett 
tillfredställande sätt utvisar den aktuella frågeställning som aktualiserats i 
ärendet, samt varför ärendet bör överlämnas till kommunfullmäktige, har det 
förtydligats i separat skrivning. Av förtydligandet framgår att FSTAB 
föreslår kommunfullmäktige besluta godkänna att Fabo, inom ramen för sin 
landsbygdsstrategi, vid byggnation får erbjuda andra boende- och 
upplåtelseformer som komplement till hyresrätter, Detta omfattar såväl 
bostandsrätter som äganderätter. Vidare föreslås 
kommunstyrelseförvaltningen uppdatera Fabos ägardirektiv i enlighet med 
ett sådant godkännande.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunfullmäktige besluta 
godkänna att Fabo, inom ramen för sin landsbygdsstrategi, vid byggnation 
får erbjuda andra boende- och upplåtelseformer som komplement till 
hyresrätter, Detta omfattar såväl bostadsrätter som äganderätter. Vidare ska 
Fabos ägardirektiv revideras i enlighet med ett sådant godkännande. 

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

39



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2018-06-12

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-04
Falkenbergs Stadshus AB, Förtydligande av protokoll 2018-03-12 § 8
Falkenbergs Stadshus AB 2018-03-12, § 8
Falkenbergs Bostads AB, Förtydligande av protokoll 2017-12-18 § 154
Falkenbergs Bostads AB 2017-12-18, § 154
Falkenbergs Bostads AB, PM Landsbygd, 2017-12-11

Yrkande
Tore Holmefalk (C), Stig Agnåker (C), Per Svensson (S) och Dahn 
Persson (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Claës-L Ljung (M) yrkar att Falkenbergs Bostads AB:s huvudinriktning ska 
vara produktion av hyresrätter och av den totala bostadsproduktionen ska 
minst hälften utgöras av sådana.

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på Claës-L Ljungs (M) tilläggsyrkande mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 

Reservation
Claës-L Ljung (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
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§ 184

Redovisning av uppdrag i budget - Socialnämnden och 
kommunstyrelsen ska under 2018 genomföra en 
samlokalisering av arbetsmarknadsavdelningen och 
försörjningsstödsverksamheten, KS 2018/48
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Godkänna redovisning av uppdraget gällande samlokalisering av 
försörjningsstöd och arbetsmarknadsavdelningen 

Beskrivning av ärendet
Kommunfullmäktige gav i samband med 2018 års budget i uppdrag till 
socialnämnden och kommunstyrelsen att under 2018 genomföra en 
samlokalisering av arbetsmarknadsavdelningen och 
försörjningsstödsverksamheten. Uppdraget ska redovisas för 
kommunfullmäktige senast i juni 2018. En översyn av lämpliga lokaler i 
vilka kommunen redan bedriver verksamhet har gjorts. Bedömningen är att 
det saknas lokaler som är eller som skulle kunna göras tillgängliga som är 
tillräckligt stora.

Externa lokaler har undersökts och tre olika lokaler har besökts. Två av 
dessa alternativ föll på storleken. Det alternativ som bedöms tillräckligt stort 
och som också i övrig bedöms lämpligt är lokaler på första och andra 
våningen på Kanslistvägen 10 i Falkenberg. 

Utifrån en samlad bedömning har lokalerna på Kanslistvägen 10 ansetts som 
lämpliga lokaler för en samlokaliserad verksamhet bestående av 
försörjningsstödet och arbetsmarknadsavdelningen. Lokalerna bedöms 
uppfylla, eller kunna uppfylla, de uppsatta kriterierna. Lokalerna bedöms 
vidare ge goda möjligheter för samverkan samt kunna tillgodose de behov 
verksamheterna har. Kommunstyrelsen fattade beslut i ärendet 
2018-05-15 och socialnämnden 2018-05-23 beträffande samlokalisering. 
Samlokalisering kommer kunna ske andra kvartalet 2019.

Närheten till Arbetsförmedlingen bedöms som positivt då det genom detta 
skapas goda förutsättningar till en fördjupad samverkan kring personer 
utanför arbetsmarknaden och med försörjningsstöd. Det får ses som en 
närmast unik möjlighet att på detta sätt kunna föra kommunens 
arbetsmarknadsinsatser och Arbetsförmedlingen närmare varandra.
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Motivering av beslut
Utifrån att kommunstyrelsen och socialnämnden fattat beslut om 
samlokalisering av arbetsmarknadsavdelningen och 
försörjningsstödsverksamheten på Kanslistvägen 10 i Falkenberg bedöms 
uppdraget kunna redovisas för kommunfullmäktige.

Ekonomi
Samlokaliseringen bedöms innebära ökade hyreskostnader vilka beräknats 
till 890 tkr för socialförvaltningen och 600 tkr för 
kommunstyrelseförvaltningen. Till detta kommer de investeringskostnader 
som krävs i samband med flytten. Sammanlagt bedöms investeringskostnad 
och flyttkostnad utgöra 2 250 000 kronor. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-05
Utredning om samlokalisering, 2018-04-26
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§ 185

Svar på kommunrevisionens granskning av 
arbetsmiljöfrågor och sjukfrånvaro, KS 2018/108
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända tjänsteskrivelser till kommunrevisonen som barn- och 
utbildningsnämndens, socialnämndens och kommunstyrelsens svar på 
granskningsrapporten om kommunens arbete med arbetsmiljö och 
sjukfrånvaro.

Beskrivning av ärendet
Kommunrevisonen har uppdragit Pricewaterhouse Coopers (PWC) att 
granska kommunens arbete med arbetsmiljö och sjukfrånvaro. De har begärt 
svar från social -, barn och utbildningsnämnd och kommunstyrelsen. 

Utifrån granskningsrapporten ger PwC följande rekommendationer: 

Att socialnämnden reviderar delegationsförteckningen för socialnämnden 
och att respektive nämnd beslutar om arbetsmiljömål i enlighet med 
styrande dokument. Vidare att nämnderna får ta del av den rapportering som 
anges i styrande dokument för det systematiska arbetsmiljöarbetet. 
Rekommendationen innebär även att det systematiska arbetsmiljöarbetet 
dokumenteras och följs upp för att säkerhetsställa att arbetsgivaren följer 
arbetsmiljölagen och arbetsmiljöföreskrifter. Behov av åtgärder i fastigheter 
rekommenderas att omhändertas inom kommunkoncernen.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen har för kommunstyrelsen föreslagit ett svar 
på kommunrevisionens granskningsrapport, vilken i korthet bemöter 
kommunrevisionens rekommendationer. Tjänsteskrivelserna föreslås 
översändas till kommunrevisionen som kommunstyrelsens, social-, barn och 
utbildningsnämndens svar. 

Ekonomi
Förslaget innebär ingen extra påverkan på kommunens kostnader.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-30
Revisonsrapport – granskning av kommunens arbete med arbetsmiljöfrågor 
och sjukfrånvaro, 2018-02-16
Fördelning av arbetsmiljöansvar och arbetsmiljöuppgifter
Tjänsteskrivelse – kommunens arbete - arbetsmiljöarbete och sjukfrånvaro - 
kommunstyrelsen
Socialnämnden 2018-05-23, § 122
Socialförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-04-26
Barn- och utbildningsnämnden 2018-05-23, § 84
Barn- och utbildningsförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-04-30
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§ 186

Uppdrag att börja arbeta med agenda 2030 , KS 
2018/280
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Ge kommunchefen i uppdrag att starta ett koncernövergripande arbete 
kring Agenda 2030. 

2. Agenda 2030 ska kopplas till kommunens styrning. 
Utvecklingsavdelningen får i uppdrag att ta fram ett förslag på hur detta 
ska genomföras.

Beskrivning av ärendet
Hållbarhetsberedningen föreslår att kommunen börjar ett arbete kring 
Agenda 2030, som är en handlingsplan för människorna, planetens och vårt 
välstånd. Världens ledare har i FN:s generalförsamling förbundit sig till 
agendans 17 globala mål för en ekonomiskt, socialt och miljömässigt hållbar 
utveckling. Agendan är universell och riktar sig till alla länder och alla ska 
verka för att målen har uppnåtts senast till år 2030. Kortfattat syftar agendan 
att utrota fattigdom och hunger, förverkliga de mänskliga rättigheterna för 
alla, uppnå jämställdhet och egenmakt för alla kvinnor och flickor samt 
säkerställa ett varaktigt skydd för planeten och dess naturresurser. 

Agenda 2030 är allas agenda och förutsätter ett samarbete mellan länder och 
alla nivåer i samhället, näringsliv och civilsamhälle. De 17 hållbarhetsmålen 
balanserar de tre dimensionerna av hållbarhet (den sociala, ekonomiska och 
miljömässiga) och sätter fokus på att målen är integrerade och odelbara. Ett 
mål kan inte nås på bekostnad av ett annat; livskvalitet, miljö och ekonomi 
hänger ihop. 

Regeringen tillsatte i mars 2016 en delegation för Agenda 2030 med 
uppdrag att bland annat ta fram en handlingsplan för Sveriges arbete med 
agendan. Den första delen av handlingsplanen redovisades i juni 2017 och 
visar att den lokala nivån med det kommunala självstyret har ett viktigt 
arbete att göra för att Sverige ska kunna nå hållbarhetsmålen. Delegationen 
ska vara verksam till våren 2019. Regeringen väntas komma med en 
handlingsplan under våren 2018.

Många kommuner, regioner, myndigheter och företag har redan börjat 
arbeta med Agenda 2030. Flertalet kommuner har valt att på olika sätt 
översätta de globala målen till en lokal kontext och därefter prioritera vilka 
mål som är viktigast att arbeta med för just den kommunen. Genom att alla 
nivåer av samhället nu börjar diskutera hållbarhet utifrån agenda 2030 
skapas en karta och språk för de gemensamma utmaningarna, vilket 
sannolikt kommer bidra till ökad samverkan. 
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Agenda 2030 följs upp globalt och nationellt med 230 indikatorer. SCB har 
fått och redovisat ett regeringsuppdrag kring hur Sveriges arbete med 
agenda 2030 kan följas upp via indikatorer. I dagsläget är det oklart hur 
många av dessa indikatorer som kommer ha lokal upplösning. 

Motivering av beslut
Agenda 2030 och de 17 hållbarhetsmålen samlar våra globala utmaningar 
där en stor del av lösningarna finns på lokal nivå. Genom att Sverige 
undertecknade de globala hållbarhetsmålen så har alla kommuner ett ansvar 
att bidra till Agenda 2030 utefter lokala behov. 

Agenda 2030 innebär i sig inga nya uppdrag för kommunen utan ska ses 
som ett nytt ramverk och verktyg som stödjer och underlättar ett 
sammanhållet och sektorsövergripande hållbarhetsarbete ur alla tre 
dimensionerna. Arbetet bör ta avstamp i vad Falkenberg gör idag för att 
bidra till Agenda 2030 och därefter synliggöra vad vi behöver göra mer av 
samt prioritera, både på förvaltnings- och bolagsnivå, men även i samverkan 
på en koncernövergripande nivå. 

Arbete utifrån Agenda 2030 pågår eller är på gång att starta i samtliga 
Halländska kommuner. Frågan har också diskuterats med Region Halland 
och Länsstyrelsen. Detta innebär sannolikt att samverkan i hållbarhetsfrågor 
ur ett bredare perspektiv kommer att bli aktuellt även på länsplanet. Det är 
viktigt att Falkenbergs kommun kan möta upp med samma utveckling.

Ekonomi
De kostnader som blir aktuella i arbetet med Agenda 2030 är framförallt 
arbetstid inom berörda förvaltningar och bolag, samt eventuellt kostnader 
för externa föreläsare eller konsulter som stöd i processen. Eventuellt behov 
utöver budgetram kommer att lyftas inom ramen för kommunens 
budgetprocess.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-26
Hållbarhetsberedningen protokoll 2017-12-11.
Hållbarhetsberedningen protokoll 2018-04-16.

Yrkande
Per Svensson (S) och Markus Jöngren (MP) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag. 
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§ 187

Behov och förslag till åtgärder för barn och unga för 
att minska risken för socialt utanförskap till följd av 
ekonomisk utsatthet, KS 2016/299
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna till protokollet att uppdraget med att utreda behov och förslag 
till åtgärder för barn och unga för att minska risken för socialt 
utanförskap till följd av ekonomisk utsatthet är redovisat.

2. Nämnderna ges i uppdrag att utreda vilken kostnad de i utredningen 
föreslagna åtgärderna skulle innebära för nämnden. Redovisas för 
budgetberedningen i september 2018.

Beskrivning av ärendet
Kommunfullmäktige har gett Socialnämnden, Barn- och 
utbildningsnämnden och Kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att utreda 
behov och presentera förslag på tänkbara åtgärder mot socialt utanförskap 
beroende på ekonomisk utsatthet bland barn och unga. Syftet med 
utredningen är att utveckla och samordna ett kommunensövergripande 
arbetssätt för barn som lever i en ekonomiskt utsatt situation. Åtgärder i 
verksamheterna kan minska upplevelsen av utanförskap. Definitionen av 
barn i ekonomiskt utsatt situation är de barn som lever i familjer med låg 
inkomststandard och/eller i familjer som fått försörjningsstöd någon gång 
under året eller dessa två sammantagna.  

Utvecklingsavdelningen har samordnat utredningens arbetsgrupp som 
bestått av utsedda medarbetare från förvaltningarna. Arbetsgruppen har 
kartlagt förvaltningarnas ansvarsområden, arbetssätt och insatser gentemot 
målgruppen. De har även kartlagt i vilken utsträckning man genomfört 
åtgärder som föreslog i den tidigare utredningen som gjorde av Barn- och 
ungdomspolicygruppen 2013. De förslag som togs fram i den utredningen 
har i hög grad genomförts på förvaltningarna. Faktainsamling och 
omvärldsbevakning kring området har genomförts av arbetsgruppen. 

Utredningen föreslår följande åtgärder:  

Avgiftsfri skola - är en grundförutsättning för att alla barns rätt till 
utbildning på lika villkor. Vi behöver säkerställa att vi lever upp till att vara 
en avgiftsfri skola. Tydligare beslut och policydokument i frågan. (Barn- 
och utbildningsnämnden)

Cykelkurs – Att kunna cykla är viktigt utifrån flera aspekter. Det finns barn 
som har föräldrar som inte kan cykla själva, vilket gör det mycket svårare att 
som barn kunna lära sig. Genom att erbjuda alla barn cykelkurs säkerställer 
vi att alla barn fårmöjligheter att lära sig oavsett föräldrarnas kunskaper.  
(Kultur- och fritidsnämnden, Barn- och utbildningsnämnden)
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Förebyggande insatser ekonomisk rådgivning - Skuldrådgivningens 
verksamhet behöver utökas för att kunna arbeta mer proaktivt. Även i 
arbetet med föräldrastöd behövs det fokuseras på hushållsekonomi. (Kultur- 
och fritidsnämnden, Socialnämnden)   

Studiestöd- Säkerställa att kommunen erbjuder lärar-/pedagoglett studiestöd 
i en lugn miljö i anslutning till skoltid på minst 2h/vecka på alla kommunala 
skolor för åk 7-9 samt på fritidstid för yngre åldrar. (Barn- och 
utbildningsnämnden)

Bostäder till barnfamiljer- Säkerställa att inga barnfamiljer i kommunen är 
bostadslösa. Barnfamiljer ska prioriteras i bostadsfrågan om att hitta 
hållbara lösningar. (Socialnämnden)

Gratis mellanmål på skoltid- Säkerställa att det finns fri frukt/mellanmål till 
alla elever i förskolan och grundskolan. (Barn- och utbildningsnämnden)

Inför Barnkonsekvensanalys inför beslut som rör barn- I de verksamheter 
som idag saknar fungerande arbetssätt för att beakta konsekvenser utifrån ett 
barnperspektiv bör Barnkonsekvensanalyser införas. 
Barnkonsekvensanalysen lyfter fram de frågor som är relevanta för barn på 
ett systematiskt sätt. Genom ett systematiskt arbetssätt ökar möjligheterna 
att barnets bästa finns med i besluten vilket medverkar till en högre kvalitet i 
verksamheter som berör barn och unga. Syftet är att både på kort och lång 
sikt förbättra barns och ungas levnadsvillkor. (Barn- och 
utbildningsnämnden, Socialnämnden, Kultur- och fritidsnämnden)

Marknadsföra och synliggöra gratisaktiviteter riktade mot barn och unga - 
Det finns en medvetenhet i kommunens verksamheter om vikten av att 
erbjuda gratisaktiviteter för kommunens barn och unga, vilket är mycket 
positivt. En utmaning är att nå ut med information till alla barn i kommunen 
om de aktiviteter som finns att tillgå. Därför behöver marknadsföringen av 
gratisaktiviteter förstärkas. (Kommunstyrelsen) 

Motivering av beslut
Utifrån kartläggningen av nuläget och med utgångspunkt i 
Barnkonventionen och Rädda Barnens elva rekommendationer till 
kommuner för att stötta barn i ekonomiskt utsatt situation har arbetsgruppen 
arbetat fram förslag på åtgärder. Dessa åtgärder behöver ses över i 
nämnderna för att utreda vilka kostander förslagen skulle innebära.

Ekonomi
Föreslagna åtgärder innebär kostnader för nämnderna. Varje nämnd behöver 
utreda vilken kostnad respektive åtgärd skulle innebära.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-22
Uppdragsrapport
Kommunfullmäktige 2016-06-28 § 164

47



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2018-06-12

Utdragsbestyrkande
3 (3)

Yrkande
Tore Holmefalk (C) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Per Svensson (S) yrkar, med instämmande av Tore Holmefalk (C) och Lars 
Fagerström (L), att ärendet ska redovisas för budgetberedningen i september 
2018. Därefter yrkar Per Svensson (S) på eget förslag.               Bilaga § 187

Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Per 
Svenssons (S) med fleras yrkande om att ärendet ska redovisas för 
budgetberedningen i september 2018 och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med Per Svenssons (S) yrkande. Därefter ställer 
ordförande proposition på Per Svenssons (S) tilläggsyrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen beslutar avslå Per Svenssons (S) yrkande.

Reservation 
Per Svensson (S), Dahn Persson (S), Marcelle Farjallah (S), Rebecka 
Kristensson (S) och Lennart Torstensson (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Per Svenssons (S) yrkande.

Anteckning  
Per-Gunnar Andersson (S), Anna Johansson (S) och Åke Andersson (V) 
anmäler avvikande mening mot beslutet till förmån för Per Svenssons (S) 
yrkande.
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§ 188

Val av ny ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott 
och ny ledamot i hållbarhetsberedningen samt ledamot 
i rådet för social hållbarhet, KS 2018/290
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Utse Markus Jöngren (MP) till ersättare i kommunstyrelsens 
arbetsutskott.

2. Utse Markus Jöngren (MP) till ledamot i hållbarhetsberedningen.

3. Utse Markus Jöngren (MP) till ledamot i rådet för social hållbarhet.

Beskrivning av ärendet
Jan Berge (MP) har av kommunfullmäktige 2018-05-29 entledigats från 
uppdraget som ledamot i kommunstyrelsen. Markus Jöngren (MP) är utsedd 
som ny ledamot i kommunstyrelsen. Det föreligger nu förslag på ny 
ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott, ledamot i 
hållbarhetsberedningen samt ledamot i rådet för social hållbarhet.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-30
Avsägelse 2018-05-24
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§ 189

Deltagande i Kattegatts kustvattenråds projekt kring 
strandstädning, KS 2018/265
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Gå med i Kustvattenrådets projekt avseende strandstädning och därmed 
förstärka kommunens redan befintliga arbete med strandstädning.

Beskrivning av ärendet
Kattegatts Kustvattenråd har ansökt och beviljats bidrag från 
Naturvårdsverket till ett strandstädningsprojekt till förmån för 
strandstädning i kustkommunerna i Halland samt Båstad och Ängelholm. 
Projektet genomförs från 2018-05-02 till 2019-05-01. Insatsen kommunen 
tar på sig är att organisera städningen inom den redan befintliga 
strandstädningen. Övergripande syftar projektet till att komplettera det 
arbete som redan pågår kring strandstädning i kommunen med support av 
verktyg, till exempel genom en strandstädarkarta eller liknande samt erbjuda 
ekonomiskt stöd till ideella organisationer som deltar i städningen. För hela 
projektet finns ett bidrag på 185 000 kronor och av dessa erhåller 
Falkenberg 20 000 att själva disponera som förstärkning inom den ordinarie 
strandstädningen.

Genom att ingå i projektet åtar sig kommunen att genomföra strandstädning 
enligt egen modell, redovisa resultat av strandstädningen genom uppgift om 
insamlat avfall i vikt, ange hur lång strandsträcka som städats, ange hur det 
insamlade avfallet behandlats samt redovisa kostnaden för städningen.

Motivering av beslut
Plast i haven är ett av vår tids största miljöproblem och det mesta av skräpet 
kommer från land. Arbete för att förhindra att skräpet hamnar i naturen 
behöver förstärkas och ökade insatser behövs för att städa kommunens 
stränder. Kommunen samverkar med Kattegatts kustvattenråd inom såväl 
vattenförvaltning som att förhindra nedskräpning och mikroplast i våra hav. 
Projektet ligger i linje med denna samverkan och förstärker kommunens 
befintliga arbete med strandstädning och arbete för minskad nedskräpning.

Ekonomi
Kommunens ekonomi påverkas positivt av bidraget som förstärker redan 
befintlig verksamhet.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-18
Överenskommelse om att ingå i Kattegatts Kustvattenråds projekt avseende 
strandstädning 2018-05-02--2019-05-01. 
Naturvårdsverkets beslut om bidrag rörande strandstädning till Kattegatts 
kustvattenråd. 
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§ 190

Fusion av bolaget Redovisningstjänst i Falkenberg AB, 
KS 2018/275
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Uppdra åt Falkenbergs Bostads AB att fusionera bolaget 
Redovisningstjänst i Falkenberg AB.

2. Uppdraget gäller under förutsättning att Falkenbergs Stadshus AB 
godkänner fusionen.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs Bostads AB (Fabo) beslutade 2016-12-13 att förvärva 
fastigheten Borret 6 i Falkenberg. Fastigheten förvärvades i bolagsform då 
fastigheten ägdes av bolaget Redovisningstjänst i Falkenberg AB. Bolaget 
blev ett dotterbolag under Fabo i samband med förvärvet. 

Fabo har via sitt moderbolag Falkenbergs Stadshus AB (FSTAB) beslutat 
föreslå kommunfullmäktige att godkänna fusion av det av Fabo ägda 
dotterbolaget Redovisningstjänst i Falkenberg AB. Fusionen innebär att 
bolaget avvecklas.

Motivering av beslut
Redovisningstjänst i Falkenberg AB bedöms ej ha någon funktion för 
verksamheten inom Fabo, varför bolaget bör fusioneras med Fabo. Vidare 
framgår i förvärvsbeslut i kommunfullmäktige 2017-03-28 att bolaget 
Redovisningstjänst i Falkenberg AB ska fusioneras med Fabo och därmed 
upphöra. Därmed föreslår kommunstyrelseförvaltningen att 
kommunfullmäktige uppdrar åt Fabo att fusionera dotterbolaget 
Redovisningstjänst i Falkenberg AB, under förutsättning att moderbolaget 
FSTAB godkänner fusionen.

Ekonomi
Beslutet påverkar ej kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-21
Falkenbergs Stadshus AB 2018-03-12, § 8
Falkenbergs Bostads AB 2018-02-27, § 30
Kommunfullmäktige 2017-03-28, § 58
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§ 191

Revidering av socialnämndens reglemente, KS 
2018/302
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Under förutsättning att socialnämnden tillstyrker förslaget, tillföra till 
reglemente för socialnämnden § 4 att nämnden svarar för kommunens 
uppgifter enligt lag om elektroniska cigaretter och påfyllningsbehållare.

Beskrivning av ärendet
2017-05-24 trädde lag (2017:425) om elektroniska cigaretter och 
påfyllningsbehållare i kraft. Av lagen framgår bland annat att anmälan av 
försäljning ska ske till kommunen samt att kommunen har ett tillsynsansvar. 
Detta är nya uppgifter för kommunen och någon ansvarig nämnd finns i 
dagsläget inte. 

Motivering av beslut
Socialnämnden svarar för kommunens uppgifter ifråga om tillsyn över 
försäljningsställen och anmälningsplikt enligt tobakslagen. Det är lämpligt 
att samma nämnd åläggs ansvar vad avser elektroniska cigaretter och 
påfyllningsbehållare. Kommunstyrelseförvaltningen förslår därför att 
socialnämnden ska ansvara för uppgifter enligt lag om elektroniska 
cigaretter och påfyllningsbehållare samt att detta införs i nämndens 
reglemente.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-31
Reglemente för socialnämnden
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§ 192

Remiss - Ökad trygghet för studerande som blir sjuka., 
KS 2018/200
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse till 
Utbildningsdepartementet som Falkenbergs kommuns svar på remissen.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har beretts möjlighet att yttra sig över 
Utbildningsdepartementets delbetänkande Ökad trygghet för studerande 
som blir sjuka (SOU 2018:9). Utredningen har till uppdrag att föreslå 
åtgärder för att öka tryggheten för studerande vid sjukdom och främja 
effektivare studier. I uppdraget ingår att föreslå hur en möjlighet till 
deltidssjukskrivning för alla utbildningsnivåer inom studiemedelssystemet 
bör utformas, att analysera om den nuvarande karenstiden för rätt till 
avskrivning av studielån inom studiemedelssystemet är ändamålsenligt 
utformad och att undersöka vilka rehabiliteringsåtgärder som kan bli 
aktuella för studerande på alla utbildningsnivåer och föreslå vilka aktörer 
som ska ansvara för att rehabiliteringen genomförs. 

Utredningens slutbetänkande ska lämnas senast 2018-08-31. 
Författningsändringarna föreslås träda i kraft 2019-07-01.

Barn- och utbildningsnämnden har för kommunstyrelsen ombetts att yttra 
sig över Utbildningsdepartementets remiss. I korthet låter barn- och 
utbildningsnämnden meddela att förslaget till förordning om ändring i 
studiestödsförordningen tillstyrks. Vidare anser nämnden bland annat att 
utbildningssamordnare kan genomföra extra anpassningar i undervisningen 
så att studerande ges möjlighet att klara av sina studier vid 
sjukdomsperioder. Det välkomnas från nämndens sida att möjlighet ges till 
redan sjukskrivna att med synnerliga skäl kunna ansöka om studiemedel.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen har av barn- och utbildningsnämndens 
yttrande sammanställt synpunkterna i en tjänsteskrivelse, vilken föreslås 
översändas till Utbildningsdepartementet som Falkenbergs kommuns svar 
på remissen.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-30
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-05-30
Barn- och utbildningsnämnden 2018-05-23, § 83
Barn- och utbildningsförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-04-30
Utbildningsdepartementet, Ökad trygghet för studerande som blir sjuka, 
2018-03-28
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§ 193

Årsredovisningar för 2017 för Stiftelsen Rörbeckska 
donationen, Stiftelsen Heljasfonden, Stiftelsen Lennart 
Karlssons minnesfond, Stiftelsen Per Svenssons 
donation 1 och Stiftelsen Per Svenssons donation 2., 
KS 2018/266
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1 Godkänna årsredovisningarna för år 2017 för Stiftelsen Rörbeckska 
donationen, Stiftelsen Heljasfonden, Stiftelsen Lennart Karlssons 
Minnesfond, Stiftelsen Per Svenssons donation 1 och Stiftelsen Per 
Svenssons donation 2.

Beskrivning av ärendet
Ekonomiavdelningen har överlämnat årsredovisningar för år 2017 för 
Stiftelsen Rörbeckska donationen, Stiftelsen Heljasfonden, Stiftelsen 
Lennart Karlssons Minnesfond, Stiftelsen Per Svenssons donation 1 och 
Stiftelsen Per Svenssons donation 2. Enligt bestämmelserna är det den 
ordinarie styrelsen som ska underteckna årsredovisningen, ej ersättare.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att årsredovisningarna för år 2017 
godkänns. 

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-22
Årsredovisning för räkenskapsåret 2017 för Stiftelsen Rörbeckska 
donationen, Stiftelsen Heljansfond, Stiftelsen Lennart Karlsson Minnesfond, 
Stiftelsen Per Svensson 1 och Stiftelsen Per Svensson 2. 
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§ 194

Räkenskapssammanställning för 2017 för stiftelser 
understigande 1,5 mkr., KS 2018/292
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1 Godkänna räkenskapssammanställning för nedanstående stiftelser.

Beskrivning av ärendet
Ekonomiavdelningen överlämnar räkenskapssammanställning samt bilagor 
för godkännande, gällande nedanstående stiftelser där kommunstyrelsen är 
styrelse/förvaltare, vilka understiger 1,5 mkr.

- Stiftelsen Janne Anderssons donation
- Stiftelsen Sofia Haags donationsfond
- Stiftelsen Britta Gröndells fond
- Stiftelsen C A Bergströms kulturfond
- Stiftelsen Falkenbergs skolfond
- Stiftelsen Sonja och Nils Wikströms stipendiefond
- Stiftelsen John Johanssons donationsfond

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att räkenskapssammanställning samt 
bilagor för år 2017 godkänns.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-28
Räkenskapssammanställning för bokslutsåret 2017 inklusive bilagor för 
Stiftelsen Janne Andersson donation, Stiftelsen Sofia Haags donationsfond, 
Stiftelsen Britta Gröndells fond, Stiftelsen Falkenbergs skolfond, Stiftelsen 
Sonja och Nils Wikströms stipendiefond och Stiftelsen John Johanssons 
donationsfond
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§ 195

Rapport över ej slutredovisade motioner 2018, KS 
2018/283
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anteckna rapporten över ej slutredovisade motioner till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Kanslienheten har upprättat förteckning över ej slutredovisade motioner. 
Kommunstyrelsen ska enligt fullmäktiges arbetsordning två gånger per år 
vid fullmäktiges ordinarie sammanträde i juni och december redogöra för de 
motioner som ännu inte beslutats om i kommunfullmäktige.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-29
Rapport 2018-05-29
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§ 196

Rapport över ej slutredovisade medborgarförslag 2018, 
KS 2018/282
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anteckna rapporten över ej slutredovisade medborgarförslag till 
protokollet.

Beskrivning av ärendet
Kanslienheten har upprättat förteckning över ej slutredovisade 
medborgarförslag. Kommunstyrelsen ska enligt fullmäktiges arbetsordning 
två gånger per år vid fullmäktiges ordinarie sammanträde i juni och 
december redogöra för de medborgarförslag som ännu inte beslutats om i 
kommunfullmäktige.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-29
Rapport 2018-05-29
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§ 197

Rapport - ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen 
SoL och lag om stöd och service till funktionshindrade 
LSS 2018. , KS 2018/74
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anteckna att rapport om ej verkställda beslut per 2018-03-31 har 
inlämnats.

Beskrivning av ärendet
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) och revisorerna tillhandahåller en 
rapport på biståndsbeslut som inte var verkställda vid brytdatumet 
2018-03-31. 

Motivering av beslut
Falkenbergs kommun har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd 
och service (LSS) skyldighet att kvartalsvis till Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) och kommunens revisorer rapportera gynnande 
biståndsbeslut som ej verkställts inom tre månader från beslutsdatum. Även 
kommunfullmäktige ska informeras om dessa beslut.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-30
Socialnämnden 2018-05-23 § 129
Socialförvaltningen, rapport ej verkställda beslut 2018-03-31
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§ 198

Motion - Familjecentral i centrala Falkenberg, KS 
2017/303
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Uppdra åt rådet för social hållbarhet att redovisa hur dialogarbetet på 
Sloalyckan fortskridit och vilka behov av åtgärder som identifierats för 
att stärka och förbättra levnadsvillkoren i området.

2. Därefter uppdra åt barn- och utbildningsnämnden, i samverkan med 
socialnämnden och Region Halland, utreda förutsättningarna för att 
etablera en familjecentral i centrala Falkenberg.

3. Därmed anse motionen behandlad. 

Beskrivning av ärendet
Per Svensson (S) har inkommit med en motion om att kommunfullmäktige 
ska besluta att uppdra åt barn- och utbildningsnämnden att i samarbete med 
Region Halland starta en familjecentral i centrala Falkenberg. Motionären 
beskriver en familjecentral som ett föräldrarum med barns bästa i centrum 
där personal arbetar med uppgift att förebygga och främja barns hälsa och 
utveckling, med mera. Exempel på verksamheter som bedrivs är 
mödrahälsovård, barnhälsovård, öppen förskola och förebyggande 
socialtjänst. Samordning av resurser på huvudmannanivå och verksamheter 
samlade på samma plats underlättar för samverkan och samarbete, enligt 
motionären, som vidare anser att det föreligger stort behov av att i tid 
uppmärksamma förskolebarn och familjer som är i behov av stöd och hjälp. 

Barn- och utbildningsnämnden har beretts möjlighet att yttra sig över 
motionen och förmedlar att berörda förvaltningar ska uppdras att, i 
samverkan med Region Halland, utreda möjligheterna till etablering av en 
familjecentral i centrala Falkenberg. Mot bakgrund av den kartläggning som 
rådet för social hållbarhet har genomfört anser barn- och 
utbildningsnämnden att det är av vikt att åtgärder vidtas i den del av 
Falkenberg där området Sloalyckan ingår i syfte att möta barn och ungas 
uppväxtvillkor, vilket erfordrar samverkan mellan berörda parter. Nämnden 
föreslår således att motionen bör bifallas.

Socialnämnden har också beretts yttra sig över motionen och förmedlar att 
det för närvarande pågår ett arbete med bland annat de boende på 
Sloalyckan, Falkenbergs kommun, Region Halland och Polisen, i syfte att 
stärka och förbättra Sloalyckan som bostadsområde. Ett uppdrag från 
kommunfullmäktige i enlighet med motionärens förslag bör avvaktas i 
väntan på resultatet av det arbete som bedrivs för att därefter pröva om det 
är en familjecentral bäst svarar upp mot identifierade behov. Vidare anser 
nämnden att det är nödvändigt utreda lokal- och kostnadsfrågor innan 
eventuellt beslut om etablering av familjecentral fattas.
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Vid sammanträdet med kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-04-24 
beslutades att återremittera ärendet till rådet för social hållbarhet för 
yttrande. Rådet förmedlar i korthet att det pågår arbete med syfte att stärka 
och förbättra levnadsvillkoren på Sloalyckan, där det har dock framkommit 
behov av plattform för samordning av aktiviteter. Rådet anser att en 
utveckling av en redan befintlig verksamhet på området bör ske, exempelvis 
familjecentral. Frågan bör emellertid utredas. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen, liksom barn- och utbildningsnämnden, 
socialnämnden och rådet för social hållbarhet, delar motionärens 
uppfattning att tidiga insatser för barns uppväxtvillkor ökar möjligheterna 
till god hälsa och utveckling senare i livet. En familjecentral erbjuder 
verksamhet som bland annat är hälsofrämjande och stödjande för barn och 
unga, samt vårdnadshavare, vilket således är positivt. 

Sedan en tid finns en öppen förskola verksam i bostadsområdet Sloalyckan i 
centrala Falkenberg, där det bland annat finns tillgång till personal från 
barnavårdscentralen, bibliotek, folktandvården och grannskapsarbetare. Den 
öppna förskolan kan till viss del tillfredsställa de behov som finns bland de 
boende i området i avvaktan på en eventuell familjecentral. Utöver den 
öppna förskolans verksamhet pågår för närvarande ett dialogarbete med de 
boende på Sloalyckan och ett antal samhällsaktörer, däribland Falkenbergs 
kommun, som har till syfte att stärka och förbättra levnadsvillkoren i 
området. Arbetet pågår under hela 2018 och väntas fortsätta även 
kommande år. 

Kommunstyrelseförvaltningen delar socialnämndens yttrande i avseendet att 
det arbete som pågår på Sloalyckan bör avvaktas innan beslut fattas om 
etablering av familjecentral på i centrala Falkenberg, eftersom det först efter 
arbetet tydliggörs huruvida det föreligger behov av att starta en 
familjecentral i eller omkring området, samt vilka övriga behov som finns 
bland de boende i området som följaktligen kan påverka familjecentralens 
utbud. Mot bakgrund därav anser kommunstyrelseförvaltningen att rådet för 
social hållbarhet bör återrapporterna hur dialogarbetet med de boende på 
Sloalyckan fortskridit och vilka identifierade behov som föreligger i syfte 
att stärka och förbättra levnadsvillkoren i området. Om en familjecentral 
bedöms svara upp gentemot de identifierade behoven bör barn- och 
utbildningsnämnden, i samverkan med socialnämnden, rådet för social 
hållbarhet och Region Halland, utreda förutsättningarna för en etablering av 
familjecentral i centrala Falkenberg. Då förutsättningarna för att etablera en 
familjecentral bör utredas i ett första skede, istället för att direkt starta en 
etablering av familjecentral, bör motionen anses behandlad. 

Ekonomi
Förslaget bedöms inte påverka kommunens ekonomi. En eventuell 
utredning som synliggör förutsättningarna för en etablering av familjecentral 
i centrala Falkenberg kommer att presentera översiktliga ekonomiska 
konsekvenser. 
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-30
Motion om familjecentral i Falkenberg, 2017-05-30
Barn- och utbildningsnämnden 2017-09-27, § 161
Barn- och utbildningsförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2017-08-30
Socialnämnden 2018-02-21, § 49
Socialförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-01-25
Rådet för social hållbarhet, yttrande, 2018-05-16 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-04-24, § 126

Yrkande
Mari-Louise Wernersson (C) och Tore Holmefalk (C) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag.

Per Svensson (S) yrkar att berörda nämnder ska till budgetberedningen 2018 
presentera förutsättningar för uppstart av familjecentral i Falkenberg senast 
2020 och att motionen därmed ska bifallas. 

Prop.
Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Per 
Svenssons (S) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Reservation.
Per Svensson (S), Dahn Persson (S), Marcelle Farjallah (S), Rebecka 
Kristensson (S) och Lennart Torstensson (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Per Svenssons (S) yrkande.

Anteckning.
Per-Gunnar Andersson (S), Anna Johansson (S) och Åke Andersson (V) 
anmäler avvikande mening mot beslutet till förmån för Per Svenssons (S) 
yrkande.
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§ 199

Motion - SFI-studier på landsbygden, KS 2017/91
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Uppdra åt barn- och utbildningsnämnden att, i samverkan med 
kommunstyrelsen, när behov föreligger erbjuda SFI-studier i inlandet.

2. Därmed anse motionen bifallen.

Beskrivning av ärendet
Marcelle Farjallah (S) har inkommit med en motion om att 
kommunfullmäktige ska uppdra åt barn- och utbildningsnämnden att utreda 
förutsättningarna för att erbjuda SFI-studier (svenska för invandrare) på 
lämplig ort i inlandet. Motionären anser att SFI-studier är en förutsättning 
för de nyanlända att etablera sig i samhället. Då det finns nyanlända som 
anvisas till Falkenbergs kommun och placeras på landsbygden menar 
motionären att det kan det bli svårt att få ihop vardagen, eftersom SFI-
undervisningen kräver pendling in till Falkenbergs centralort. Vidare kan 
tillgängliggörande av SFI-studier främja landsbygdsutveckling. 

Barn- och utbildningsnämnden har beretts möjlighet att yttra sig över 
motionen och föreslår att den bör avslås. Nämnden delar motionärens 
uppfattning om närhetsperspektivet och värdet av att ha nära mellan sin 
utbildningsplats och vardagen i övrigt, men det föreligger dock fler 
argument som talar emot motionens förslag, främst ur ett pedagogiskt 
perspektiv då SFI-studierna på landsbygden bedöms bestå av drygt 20 
elever med varierande utbildningsbakgrund. Den språkliga inlärningen 
skulle således vara ogynnsam. Vidare bedöms möjligheterna till integration 
i samhället vara större i Falkenbergs centralort med omnejd där det finns fler 
praktikplatser och samhällsfunktioner i högre utsträckning än på 
landsbygden.

Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlade motionen 2017-08-29 och 
beslutade att återremittera den till kommunstyrelseförvaltningen för 
inhämtande av yttrande från arbetsmarknadsavdelningen vid 
kommunstyrelseförvaltningen, samt integrationsberedningen och 
Falkenbergs Näringsliv AB. 

Integrationsberedningen förmedlar en positiv inställning till motionärens 
förslag. Arbetsmarknadsavdelningen anser att det vore positivt om SFI-
undervisning sker på en strategiskt utvald plats i kommunens inland med 
närhet till arbetsgivare som kan erbjuda praktikplatser, eftersom 
undervisning i kombination med praktik är ett effektivt sätt att påskynda 
språkinlärningen. Vidare nämns i yttrandet att kommunen, i samarbete med 
Gekås och biståndsorganisationen Human Bridge, kommer att starta en 
textilåtervinning i Ullared som möjliggör för praktikplatser till 20-40 
personer. Det finns nyanlända som ännu inte är klara med sina SFI-studier, 
varför det bedöms vara intressant med utbildningsmöjligheter i Ullared. 
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Arbetsmarknadsavdelningen anser emellertid att barn- och 
utbildningsnämndens resonemang om risk för sänkt undervisningskvalitet 
på grund av för få deltagare är relevant att beakta. 

Falkenbergs Näringsliv förmedlar också en positiv inställning till 
motionärens förslag i sitt yttrande och anser att SFI-undervisning på 
landsbygden kan medföra en ökad tillgänglighet och en mer positiv bild av 
landsbygden. För närvarande finns språkcafé, stickcafé och andra 
integrationsfrämjande aktiviteter på landsbygden, samt goda möjligheter att 
erbjuda praktikplatser.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen, liksom samtliga remissinstanser, delar 
motionärens syn på värdet av en närhets- och tillgänglighetsaspekt genom 
att erbjuda SFI-undervisning på landsbygden. Att ha en utbildning och 
behärska det svenska språket är ett obligatorium för god integration i 
samhället. Att därutöver praktisera på en arbetsplats, kombinerat med att 
studera, öppnar möjligheter för snabbare språkinlärning och bättre 
möjligheter till framtida förvärvsarbete. Möjligheter till att studera SFI på 
landsbygden skulle också underlätta i vardagen för de nyanlända som bor 
och eventuellt också praktiserar i inlandet.  

Barn- och utbildningsnämndens resonemang om att ett lågt elevunderlag i 
kombination med stora kunskapsvariationer påverkar kvaliteten på 
utbildningen utifrån pedagogiska aspekterna bör emellertid beaktas vid ett 
eventuellt framtida beslut om etablering av SFI-undervisning utanför 
Falkenbergs centralort. Kommunstyrelseförvaltningen anser dock att det kan 
vara värt att utreda förutsättningarna för att etablera SFI-undervisning på 
lämplig ort i inlandet för att ta reda på hur stort elevunderlaget bedöms vara 
och hur studierna på bästa sätt kan kombineras med praktiktillfällen hos 
arbetsgivare i inlandet. Vidare är det av vikt att beakta hur 
boendeverksamheten i inlandet planeras, bland annat mot bakgrund av 
Migrationsverkets beslut om att avveckla flertalet boenden runt om i landet. 
Utifrån de presenterade förutsättningarna kan det därefter vara möjligt att 
besluta huruvida en utbildningssatsning om SFI-studier på landsbygden är 
erforderlig och efterfrågad eller ej. 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår därmed att barn- och 
utbildningsnämnden uppdras att, i samverkan med 
kommunstyrelseförvaltningens arbetsmarknadsavdelning och 
integrationsberedningen, utreder förutsättningarna för att erbjuda SFI-
studier på lämplig ort i inlandet. Motionen bör därmed anses bifallen.

Ekonomi
Om motionen bifalls kommer den kommunala ekonomin att påverkas i form 
av kostnader för de personella resurser som erfordras för att utreda 
förutsättningarna för etablering av SFI-studier på landsbygden. Om det 
därefter bedöms som aktuellt att starta undervisning i inlandet kommer 
kommunens ekonomi påverkas då det bland annat saknas finansering av 
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lärare till sådana undervisningsgrupper. En eventuell utredning över 
motionens förslag kommer att utreda även de ekonomiska konsekvenserna. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-22
Motion om SFI-studier på landsbygden, 2017-02-14
Barn- och utbildningsnämnden 2017-04-26, § 86
Barn- och utbildningsförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2017-03-17
Integrationsberedningen 2017-10-16, § 29
Falkenbergs Näringsliv AB 2017-10-17, § 36
Arbetsmarknadsavdelningen, tjänsteskrivelse, 2018-03-23
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-08-29, § 244

Yrkande
Marcelel Farjallah (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Filip Bertilsson (M) yrkar att barn- och utbildningsnämnden ska uppdras att, 
i samverkan med kommunstyrelsen, när behov föreligger erbjuda SFI-
studier i inlandet.

Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Filip 
Bertilssons (M) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med Filip Bertilssons (M) yrkande.
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§ 200

Motion - EU en del av vår vardag, KS 2018/23
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Avslå motionen eftersom beslutsförslag och utredningar bör inneha 
adekvat information för ärendet.

Beskrivning av ärendet
Yen Gunnarsson (S) har inkommit med en motion om att det på lämpligt 
sätt i beredningen inför kommunala beslut, i utredningar samt beredning av 
motioner bör ingå en avstämning med EU-perspektiv. Motionären menar att 
det i samband med beredningen av ärenden analyseras vilken påverkan ett 
särskilt beslut kan ha inom några områden utöver det beslutet berör direkt, 
exempelvis barn-, jämställdhets-, miljö- och demokratiperspektiv. 
Motionären anser att ett EU-perspektiv kan belysa om det finns regler eller 
direktiv som stärker eller begränsar möjligheten att genomföra beslut, samt 
om det finns stöd för förslaget inom EU eller om det pågår diskussioner 
inom det område beslutet rör. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärens intention om värdet av att 
omvärldsbevaka och beakta flera faktorer av ett eventuellt beslut. För att 
leverera ett fullgott underlag för beslut är ett brett faktaunderlag och 
erforderliga analyser av godo. Det är dock väsentligt att det textmässiga 
innehållet i beslutsförslagen och utredningarna håller sig till rubricerat 
ärende.

Det finns ingen färdig checklista med diverse perspektiv och utgångspunkter 
som handläggare följer vid skrivandet av beslutsförslag eller genomförande 
av utredningar. Däremot finns så kallade hjälptexter i de mallar som 
används för beslutsförslag och tjänsteskrivelser. Hjälptexterna påminner och 
vägleder handläggaren om formalia samt om vad som kan vara bra att 
reflektera över vid framskrivande av ärenden. På så sätt kan det i en del 
ärenden finnas en reflektion i varierande omfattning över beslutets 
konsekvenser och perspektiv, utan att det nödvändigtvis finns beslutat att 
vissa återkommande perspektiv ska beaktas i samtliga ärenden. Ett undantag 
är dock ett ekonomiskt perspektiv som är en återkommande punkt.

Handläggare som skriver beslutsförslag och genomför utredningar tillämpar 
de olika perspektiv som är relevanta för ärendet, vilket ofta sammanfattas 
under rubriken Motivering av beslut i beslutsförslaget. Den underliggande 
texten under rubriken ska motivera förslaget till beslut. Om ärendets 
karaktär bör innehålla ett EU-perspektiv torde det framgå på lämpligt sätt 
därunder. Eftersom kommunala beslutsförslag och tjänsteskrivelser är 
förenlig med svensk lagstiftning, som i sin tur anpassas efter EU:s 
lagstiftning, beaktas på så sätt ett EU-perspektiv i samband med att förslag 
till beslut bereds och framställs. Någon ytterligare avstämning bedöms inte 
vara erforderlig i normalfallet. 
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Beslutsförslag och utredningar som bereds inför de förtroendevaldas 
ställningstagande bör innehålla för ärendet adekvat information, vilket 
innebär att det inte kan anses nödvändigt att ha en genomgående punkt där 
ett EU-perspektiv beaktas särskilt. Därmed bör motionen avslås.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-23
Motion – EU – en del av vår vardag, 2018-01-10

Yrkande
Per Svensson (S) yrkar att motionen ska anses behandlad. 

Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Per 
Svenssons (S) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Reservation 
Per Svensson (S), Dahn Persson (S), Marcelle Farjallah (S), Rebecka 
Kristensson (S) och Lennart Torstensson (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Per Svenssons (S) yrkande.
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§ 201

Motion - Gång- och cykelväg i Köinge, KS 2017/350
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Översända motionen till tekniska nämnden för att ingå i 
beredningsunderlaget vid kommande remissyttrande vid uppdatering av 
regional cykelplan.

2. Därmed anse motionen behandlad. 

Beskrivning av ärendet
Ingemar Johansson (C) och Maria Larsson (C) har inkommit med en motion 
om att det ska anläggas en gång- och cykelväg i vägslänten av väg 154:s 
södra sida från Björsavägen till den gamla vägbron över väg 154 vid 
Nydala. Gång- och cykelvägen ska prioriteras högt i kommunens gång- och 
cykelplan, eller att medel tas ur det separata landsbygdsanslaget. 

Tekniska nämnden har beretts möjlighet att yttra sig över motionen och 
förmedlar att väg 154 är statlig väg, vilket innebär att kommunen saknar 
rådighet och har därför ingen möjlighet att själv bygga en cykelväg där. Om 
en gång- och cykelväg ska etableras på aktuell sträcka krävs att sträckan 
finns utpekad i den regionala cykelplanen. 

Regional cykelplan är en del i genomförandet av Regional infrastrukturplan 
2014-2025. I planförslaget har Region Halland avsatt totalt 129 mkr för 
utbyggnad av cykelvägar. Åtgärderna tas fram i samverkan mellan regionen, 
de halländska kommunerna och Trafikverket. Det finns löpande möjlighet 
att inkomma med förslag på sträckor där cykelväg bör etableras. 
Falkenbergs kommun har nyligen fått med delsträckan Vinberg – Bergagård 
som en cykelsträcka i planen i syfte att i ett längre perspektiv koppla 
samman Falkenberg med Ullared, vilket är en prioriterad sträcka.

Eftersom det finns ett begränsat ekonomiskt utrymme i regional cykelplan 
vad gäller utbyggnad av gång- och cykelvägar gör tekniska nämnden en 
prioriteringslista med förslag att ta med i samverkanssamtal med övriga 
kommuner, regionen och Trafikverket. För närvarande är sträckan mellan 
Falkenberg och Ullared prioriterad, och det föreligger därmed inget förslag 
om att prioritera sträckan mellan väg 154:s södra sida från Björsavägen till 
den gamla vägbron över väg 154 vid Nydala.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärernas intention om att det ska 
kännas tryggt att ta sig fram med cykel. Dock konstaterar förvaltningen att 
utrymmet att utrymmet för etablering av cykelvägar i de halländska 
kommunerna är begränsat, varför Falkenbergs kommun prioriterar 
strategiska vägsträckor för att i högre utsträckning kunna möjliggöra för en 
utbyggnad av cykelvägar då dessa finns med i den regionala cykelplanen. 
Då den regionala cykelplanen förhåller sig till Tillväxtstrategi för Halland 
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2014-2020 bedöms det således mer fördelaktigt att prioritera och gå in i 
samtal om satsningar på cykelväg mellan Falkenberg och Ullared, vilket 
också hittills prioriterats i form av delsträckningen mellan Vinberg och 
Bergagård. Vidare anges Falkenbergs stad och Ullared som strategiska 
knutpunkter i den av kommunfullmäktige antagna översiktsplanen för 
Falkenbergs kommun. Vid en fortsatt planering av cykelvägar längs med 
väg 154 bör därför ett helhetsperspektiv finnas för att möjliggöra en gång- 
och cykelväg hela sträckan, utan allt för många passagager över väg 154. 

Vad gäller det motionärerna benmäner som det separata landsbygdsanslaget 
är detsamma som budgetposten satsningar i lokalsamhällen. 
Kommunfullmäktige har beslutat att posten ska flyttas på 
investeringsbudgeten till driftsbudgeten och att medlen ska utbetalas som 
bidrag till vägföreningar, efter ansökan. Tekniska nämnden kan därför inte 
nyttja medlen för byggnation av gång- och cykelväg i Köinge. Mot 
bakgrund av ovanstående föreslår kommunstyrelseförvaltningen att 
motionen bör avslås.

Ekonomi
Aktuell sträcka är ungefär 500 meter. Enligt Trafikverkets standardkalkyl 
kostar cykelbana som är två meter bred 5000 kr löpmetern, vilket för den 
aktuella sträckningen skulle innebära cirka 2 250 000 kr, vilket inte ryms 
inom tekniska nämndens budget.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-24
Motion om gång- och cykelväg i Köinge, 2017-06-20
Tekniska nämnden 2018-03-21, § 23
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§ 202

Motion - Cykelväg mellan Heberg och Årstad, KS 
2017/145
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Översända motionen till tekniska nämnden för att ingå i 
beredningsunderlaget vid kommande remissyttrande vid uppdatering av 
regional cykelplan.

2. Därmed anse motionen behandlad. 

Beskrivning av ärendet
Shlomo Gavie (C) och Agneta Åkerberg (C) har inkommit med en motion 
om att kommunfullmäktige ska besluta att uppdra åt tekniska nämnden att ta 
fram förslag på cykelväg mellan Heberg och Årstad. Motionärerna anser att 
det är naturligt att knyta ihop de båda orterna med en cykelväg och 
möjliggöra för de boende att färdas säkert på ett hållbart sätt utifrån såväl ett 
hälso- som miljöperspektiv.

Tekniska nämnden har beretts möjlighet att yttra sig över motionen och 
förmedlar att sträckan mellan Heberg och Årstad är statlig väg, vilket 
innebär att kommunen saknar rådighet och har därför ingen möjlighet att 
själv bygga en cykelväg där. Om en gång- och cykelväg ska etableras på 
aktuell sträcka krävs att sträckan finns utpekad i den regionala cykelplanen. 

Regional cykelplan är en del i genomförandet av Regional infrastrukturplan 
2014-2025. I planförslaget har Region Halland avsatt totalt 129 mkr för 
utbyggnad av cykelvägar. Åtgärderna tas fram i samverkan mellan regionen, 
de halländska kommunerna och Trafikverket. Det finns löpande möjlighet 
att inkomma med förslag på sträckor där cykelväg bör etableras. 
Falkenbergs kommun har nyligen fått med delsträckan Vinberg – Bergagård 
som en cykelsträcka i planen i syfte att i ett längre perspektiv koppla 
samman Falkenberg med Ullared, vilket är en prioriterad sträcka. 

Eftersom det finns ett begränsat ekonomiskt utrymme i Regional cykelplan 
vad gäller utbyggnad av gång- och cykelvägar gör tekniska nämnden en 
prioriteringslista med förslag att ta med i samverkanssamtal med övriga 
kommuner, regionen och Trafikverket.  För närvarande är sträckan mellan 
Falkenberg och Ullared prioriterad, och det föreligger därmed inget förslag 
om att prioritera sträckan mellan Heberg och Årstad. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärernas intention att ökade 
möjligheter till trygga cykelturer är hälso- och miljöfrämjande. Dock 
konstaterar förvaltningen att utrymmet för etablering av cykelvägar i de 
halländska kommunerna är begränsat, varför Falkenbergs kommun 
prioriterar strategiska vägsträckor för att i högre utsträckning kunna 
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möjliggöra för utbyggnad av cykelvägar då dessa finns med i den regionala 
cykelplanen. Då den regionala cykelplanen förhåller sig till Tillväxtstrategi 
för Halland 2014-2020 bedöms det således mer fördelaktigt att prioritera 
och gå in i samtal om satsningar på cykelvägar mellan Falkenberg och 
Ullared, vilket också hittills prioriterats i form av delsträckningen mellan 
Vinberg och Bergagård. Vidare anges Falkenbergs stad och Ullared som 
strategiska knutpunkter i den av kommunfullmäktige antagna 
översiktsplanen för Falkenbergs kommun. Mot bakgrund därav föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att motionen bör avslås.

Ekonomi
Vägsträckningen mellan Heberg och Årstad är ungefär fyra km. Enligt 
Trafikverkets standardkalkyl kostar cykelbana som är två meter bred 
5000 kr löpmetern, vilket för den aktuella sträckningen skulle innebära cirka 
20 mkr.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-23
Motion om cykelväg mellan Heberg och Årstad, 2017-03-14
Tekniska nämnden 2018-03-21, § 24
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§ 203

Medborgarförslag - Borttagning av ogräs i 
stenläggning runt Per Kirkebys skulptur vid 
Falkenbergs Museum och borttagning av växtlighet i 
Ätran i samma område, KS 2015/45
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1 Uppdra åt tekniska nämnden och kultur- och fritidsnämnden att snarast 
åtgärda strategiska områden enligt tolkning av medborgarförslagets 
intention.

2 Medborgarförslaget är därmed behandlat.

Beskrivning av ärendet
Gudrun Eirefelt har inkommit med ett medborgarförslag om att ogräset i 
stenläggningen runt Per Kirkebys skulptur vid Falkenbergs museum och 
vidare längs Hamngatan, uppströms gamla järnvägsbron, tas bort. 
Detsamma ska gälla för växtligheten i Ätran vid samma område. 
Förslagsställaren anser att ogräset förstör helhetsintrycket av konstverket 
och får området att se ovårdat ut. 

Samhällsbyggnadsavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen har beretts 
möjlighet att yttra sig över medborgarförslaget. 
Samhällsbyggnadsavdelningen förmedlar i sitt första yttrande från 2015 att 
träd och buskar längs med vattendrag är generellt sett av stort värde för 
biologisk mångfald. Ur ett naturvårds- och vattenvårdsperspektiv anser 
samhällsbyggnadsavdelningen att det inte föreligger problem att ta bort 
vegetation som växer i kajkanten cirka 150 meter uppströms gamla 
järnvägsbron där strandkanten består av en stensatt kajkant. 

I samhällsbyggnadsavdelningens andra yttrande från 2018 framgår att 
hårdgjorda ytor underhålls i enlighet med gällande skötselplan, vilket är en 
gång per år i det område medborgarförslaget avser. Då ytan utanför 
Falkenbergs museum är mycket skötselkrävande är det erforderligt med 
intensivt arbete för att få bort växtligheten, vilket det inte finns ekonomiskt 
utrymme för att genomföra.  

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen välkomnar förslagsställarens intresse av att 
utemiljön i Falkenberg ser ordentlig och välskött ut. Då 
samhällsbyggnadsavdelningen gör bedömningen att det kommer krävas ett 
mer intensivt ogräsbekämpningsarbete än vad som för närvarande är 
gällande, vilket följaktligen är förenat med ökade kostnader, kan 
medborgarförslagets förslag inte tillgodoses. Ytorna behandlas dock i 
enlighet med gällande skötselplan och underhålls därmed. 
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Vad gäller växtligheten i Ätran bör träd och buskar längs med vattendraget 
vara kvar då det gynnar den biologiska mångfalden. Då kommunfullmäktige 
beslutat om ny politisk organisation, vilket bland annat berör ogrässkötsel 
vid Ätran, torde uppdraget tydliggöras i organisationen och åtgärder vidtas 
mer effektivt än tidigare. Ännu är emellertid ingen ansvarsfördelning 
klarlagd. Mot bakgrund av ovanstående föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att medborgarförslaget avslås. 

Ekonomi
Medborgarförslaget är förenat med kostnader då det inte är budgeterat för 
underhåll av aktuell yta mer än en gång per år, i enlighet med gällande 
skötselplan. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-22
Medborgarförslag 2015-02-03
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-05-11
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2015-06-10

Yrkande
Per Svensson (S) yrkar, med instämmande av Mari-Louise Wernersson (C) 
och Tore Holmefalk (C), att tekniska nämnden och kultur- och 
fritidsnämnden att snarast ska åtgärda strategiska områden enligt tolkning av 
medborgarförslagets intention, istället för att först undersöka möjligheterna. 
Vidare yrkar Per Svensson (S) att medborgarförslaget därmed ska bifallas.

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Per 
Svenssons (S) med fleras ändringsyrkande om att tekniska nämnden och 
kultur- och fritidsnämnden snarast ska åtgärda strategiska områden, och 
finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Per Svenssons (S) 
yrkande ändring. Därefter ställer ordförande proposition på arbetsutskottets 
förslag mot Per Svenssons (S) ändringsyrkande om att motionen ska bifallas 
och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets 
förslag. 

Reservation
Per Svensson (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.
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§ 204

Undertecknande av handlingar och skrivelser, KS 
2018/328
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Skrivelser och handlingar, som följer av beslut i kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen eller dess arbetsutskott, ska undertecknas av 
kommunstyrelsens ordförande Mari-Louise Wernersson med Per 
Svensson som ersättare samt, vid deras förhinder, förste vice ordförande 
Claës-L Ljung och med kontrasignering av någon av följande 
tjänstemän: Kommunchef Lars Fröding, administrativ chef Marie 
Pettersson, ekonomichef Jan Fritz, personalchef Therese Lundgren eller 
samhällsbyggnadschef Josefin Selander. 

2. Handlingar som följer av delegationsbeslut till enskild förtroendevald 
eller tjänsteman, även får undertecknas av delegaten ensam. 

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att ovanstående personer ges rätt att 
underteckna skrivelser och handlingar, som följer av beslut i 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen eller dess arbetsutskott. Uppdraget 
avser också beslut enligt delegation från kommunstyrelsen. 

Motivering av beslut
Lars Fröding är sedan 2018-06-01 kommunchef och föreslås ges rätt att 
underteckna skrivelser och handlingar enligt ovanstående beskrivning.

Ekonomi
Förslaget påverkar ej den kommunala ekonomin.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-11
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§ 205

Redogörelse för delegationsbeslut 2018-06-12, KS 
2018/2
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna till protokollet att redovisningen av delegationsbeslut har 
rapporterats.

Beskrivning av ärendet
Delegationen innebär ett uppdrag från kommunstyrelsen att i ett visst ärende 
eller grupper av ärenden besluta på kommunstyrelsens vägnar. Delegaten 
träder helt i kommunstyrelsens ställe och ett beslut fattat på delegation är att 
betrakta som ett beslut av kommunstyrelsen.

Beslut som har fattats med stöd av delegation ska anmälas till 
kommunstyrelsen, som bestämmer i vilken ordning detta ska ske (6 kap 40§ 
KL). Viktigt vid anmälan av delegationsbeslut är att man genom nämndens 
protokoll kan identifiera varje delegationsbeslut med hänsyn till bland annat 
möjligheten att överklaga besluten och för att delegationsbeslut ska kunna 
vinna laga kraft.

Underlag för beslut
Rapportutdrag från ärendehanteringssystem Evolution - Delegeringsbeslut 
anmälda till KS 2018-06-12. Bilaga 1.
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-05-29
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-06-05
Kommunstyrelsens arbetsgivarutskott 2018-05-31
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§ 206

Anmälningar KS, KS 2018/326
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna redovisningen till protokollet.

Anmälda skrivelser
Beslut från Länsstyrelsen gällande överklagande av kommunstyrelsens 
beslut 2017-10-17 § 281. KS 2017/541

Ekonomirapporten maj 2018 från SKL gällande kommunernas och 
landstingens ekonomi. 

Beslut från miljö- och hälsoskyddsnämnden 2018-05-09 § 40 gällande att 
utse dataskyddsombud. M 2018/936

Beslut från bygglovsnämnden 2018-05-17 § 148 gällande att utse 
dataskyddsombud. S 2018/723

Beslut från kultur- och fritidsnämnden 2018-05-22 § 45 gällande att utse 
dataskyddsombud. KFN 2018/63

Beslut från barn- och utbildningsnämnden 2018-05-23 § 85 gällande att utse 
dataskyddsombud. BUN 2018/169

Beslut från socialnämnden 2018-05-23 § 126 gällande att utse 
dataskyddsombud. SOC 2018/80

Beslut från servicenämnden 2018-05-31 § 36 gällande att utse 
dataskyddsombud. SVN 2018/34

Region Halland, gemensam nämnd för hemsjukvård och hjälpmedel, 
protokollsutdrag 2018-04-27 § 38 – Uppföljningsrapport 1.

Ägarsamråd VIVAB, protokoll 2018-04-10. KS 2018/258

Ägarsamråd Räddningstjänsten Väst, protokoll 2018-04-10. KS 2018/258

Ägarsamråd Överförmyndarnämnden, protokoll 2018-04-10. KS 2018/298

CESAK, protokoll 2018-06-05
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§ 207

Övrigt, KS  
 
Filip Bertilsson (M) initierar ett ärende om att kommunstyrelsen ska 
överväga vilka föreningar Falkenbergs kommun ska vara medlem i och 
betala avgifter till.
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«| I Socialdemokraterna 
FRAMTIDSPARTIET I FALKENBERGS KOMMUN 

Tilläggsyrkande ärende 25 Kommunstyrelsen 12 juni 

Berörda nämnder får i uppdrag att utreda förutsättningar för följande åtgärder till 
budgetberedningen 2018: 

- Införandet av en sommarjobbsgaranti där alla gymnasieungdomar som har ansökt ska ha fått minst 
ett jobberbjudande från företag eller kommunen under gymnasietiden. (KS) 

-Ta fram åtgärder för att minska den öppna arbetslösheten generellt och erbjuda väsentligt fler 
arbetslösa föräldrar hjälp att bli anställningsbara i samverkan med Arbetsförmedlingen. ( KS, SOC, 
BUN) 

- Ta fram förslag på slopade eller sänkta avgifter i kommunala barn- och ungdomsaktiviteter så att de 
blir tillgängliga för alla barn oavsett familjens inkomst. (BUN, KoF) 

- Ta fram förslag på hur kommunen i dialog med föreningslivet kan säkerställa att deltagar- och 
medlemsavgifter i föreningslivet hålls på en nivå som inte stänger ute något barn. (KoF) 

- Ta fram förslag på hur ekonomiskt utsatta familjers situation under skolloven kan förbättras. (SOC) 
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